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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 18. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 9. januára 2024 

(volebné obdobie 2022-2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Drahí kolegovia, ctení hostia vítam  Vás na dnešnom  

18. mimoriadnom rokovaní Rady starostov, ktoré bolo podľa príslušnej legislatívy riadne 
zvolané. Vítam medzi nami ctených hostí, p. kontrolóra Pavla Galla, splnomocnenca  
pre MČ p. Petra Kasterka a máme tu dnes aj hostí, ktorí prejavili záujem o vystúpenie na 
Rade starostov, aby vás informovali o aktivitách v oblastiach, v ktorých pracujú 
a nadviazali možnú spoluprácu v daných oblastiach. Je to pán JUDr. Ing. Otto Brixi 
zástupca Komisára pre deti, ktorý nám dnes predstaví Úrad komisára pre deti a detskú 
participáciu na území mesta Košice, dobrý deň. A vítam tu medzi nami p. Ing. Eduarda 
Buraša, je to expert pre cezhraničnú spoluprácu s Ukrajinou, odborný poradca Komisára 
pre deti z Ukrajiny a predstaví nám Trip Tour cezhraničnej spolupráce a prípravy Dni 
samosprávy SK-UA. Mnohí s ním už spolupracujete. Z celkového počtu 22 je prítomných 
aktuálne 14 starostov, čiže konštatujem, že sme uznášaniaschopní. Z dnešného rokovania 
sa ospravedlnili p. starostka Puzderová a p. starosta Ténai. Ostatní sa ešte pripoja, pretože 
majú nejaké rokovania a konania v rámci svojich MČ.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Gabriel Krištof a František Beer, M.M.  

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Programom dnešného rokovania vám bol doručený, 

zaslaný s tým, že si na začiatok vsunieme ešte jeden bod programu a je to Informácia  
p. náčelníka o prijatých opatreniach v súvislosti s výkonom a prácou mestskej polície. 
Prosím, hlasujme kolegovia o doplnení bodu do programu.  

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 14, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že doplnený bod bol schválený. Ešte sa 

spýtam, či má niekto z vás nejaký návrh na doplnenie programu? Ak nie, budeme 
hlasovať o programe ako celku. Prosím, hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program bol schválený.  

- - - 
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Bod č. 1 
Informácia náčelníka Mestskej polície v Košiciach o prijatých opatreniach 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán náčelník. Teda o aké opatrenia sa jedná, 

v súvislosti s čím, aby boli starostovia informovaní.  
 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Vážené pani starostky, páni starostovia, chcem vás informovať 

o príkaze primátora mesta Košice k obmedzeniu výkonu služby určitých staníc 
a pracovísk MsP mesta Košice. Od 01.02.2024 mi primátor prikázal zabezpečiť 
obmedzenie činnosti stanice MsP-Ťahanovce a stanice MsP-KVP, tým spôsobom, aby 
došlo k redukcii prevažne administratívnych funkcií a to tak, že po a) výkon služby 
v územnom obvode stanice MsP-Ťahanovce bude zabezpečený v denných hodinách 
v obmedzenom časovom intervale od 7:00 do 19:00 hod. 1-2 člennou hliadkou, pričom 
výkon služby v nočných hodinách bude v prípade potreby zabezpečený motorizovanou 
hliadkou zo stanice MsP-Sever. Výkon služby v územnom obvode stanice MsP-Sever 
bude zabezpečený v nepretržitom 24 hod. režime, 7-krát v týždni. Veliteľ stanice  
MsP-Ťahanovce bude priamo podriadený veliteľovi stanice MsP-Sever, pričom dôjde aj 
k primeranej redukcii administratívnych funkcií, koordinátorov, objasňovateľov 
a referentov správneho konania. Výkon služby v územnom obvode stanice MsP-KVP 
bude zabezpečený v denných hodinách v obmedzenom časovom intervale od 7:00  
do 19:00 hod. 1-2 člennou hliadkou, pričom výkon služby v nočných hodinách bude 
v prípade potreby zabezpečený motorizovanou hliadkou zo stanice MsP-Západ. Výkon 
služby v územnom obvode stanice MsP-Západ bude zabezpečený v nepretržitom 24 hod. 
režime, 7-krát v týždni. Veliteľ stanice MsP-KVP bude priamo podriadený veliteľovi 
stanice MsP-Západ, pričom dôjde aj k primeranej redukcii administratívnych funkcií, 
koordinátorov, objasňovateľov a referentov správneho konania. Za ďalšie, má 
zabezpečiť, aby pracovníci z ochrany objektov, ktorí sú zaradení na pozícii operátor 
kamerového systému, PC a dispečer, aby vykonávali pracovnú činnosť denne 
v obmedzenom časovom intervale, v čase od 10:00 do 22:00 hod. A posledný bod, aby 
som pripravil na najbližšie rokovanie MZ návrh na zmenu organizačnej štruktúry MsP, 
v ktorej dôjde k zlúčeniu staníc MsP-Sever a MsP-Ťahanovce, ako aj k zlúčeniu staníc 
MsP-Západ a MsP-KV.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán náčelník, ešte môžete ostať. V tejto chvíli otváram 

rozpravu, ak by kolegovia, starostovia sa chceli opýtať na tieto opatrenia, kým ste ešte tu. 
Nech sa páči, pán starosta Ťahanoviec.  

 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem za slovo. Čo sa týka potom tej redukcie, 

samozrejme predpokladám, že obdržíme nejaké kontakty, keďže budú niektoré 
administratívne služobné posty zrušené, takže aby sme vedeli, že s kým komunikovať  
pre prípad operatívy. Ďakujem pekne. 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Určite áno.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán starosta MČ KVP, ktorá 

tu bola skloňovaná, máš slovo. 
 
p. Lörinc, starosta MČ Košice – KVP: Faktická poznámka. Ja nechcem zdržiavať kolegov, ja 

to vnímam ako politickú pomstu, ale tak budiš. Je to vizitka tých ľudí, ktorí sa na tom 
podieľajú. Ale chcem sa opýtať, že pravdepodobne tieto rozhodnutia ste spravili  
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na nejakých dátach, z ktorých vyšlo, že tieto stanice sú najmenej využívané alebo 
najdrahšie. Tie dáta nám viete sprístupniť alebo ukázať, na základe čoho bolo toto 
rozhodnutie urobené? Ďakujem. 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Bolo to na základe rozhodnutia primátora mesta Košice. Tieto 

opatrenia nám majú ušetriť okolo 200 až 300 tis. EUR ročne.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vítam medzi nami pána kolegu, starostu MČ Sídlisko 

Ťahanovce. Miloš prišiel si troška neskôr s tým, že tu padli momentálne informácie, 
neviem či už o nich vieš. Pán náčelník nás informoval o opatreniach na území mesta 
Košice, čo sa týka MsP a teda bola skloňovaná aj MČ Košice – Ťahanovce, kde vlastne 
dôjde k spojeniu staníc alebo k redukcii. Poprosím vás pán náčelník, ak môžete, čo 
konkrétne sa týka MČ Ťahanovce a MsP, aby teda to vedel.  

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Dobre, takže výkon služby v územnom obvode stanice MsP-

Ťahanovce bude zabezpečený v denných hodinách v obmedzenom časovom intervale od 
7:00 do 19:00 hod. 1-2 člennou hliadkou, pričom výkon služby v nočných hodinách bude 
v prípade potreby zabezpečený motorizovanou hliadkou zo stanice MsP-Sever. Výkon 
služby v územnom obvode stanice MsP-Sever bude zabezpečený v nepretržitom 24 hod. 
režime, 7-krát v týždni. Veliteľ stanice MsP-Ťahanovce bude priamo podriadený 
veliteľovi stanice MsP-Sever, pričom dôjde aj k primeranej redukcii administratívnych 
funkcií, koordinátorov, objasňovateľov a referentov správneho konania.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Takže pán starosta MČ Sídlisko 

Ťahanovce, máš slovo. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán 

náčelník, my sme poslali list, čiže chceme odpoveď na to, že či sa vôbec oplatí ten pult 
robiť, kde sme vyčlenili nejaké finančné prostriedky a ten zabezpečovací pult na sídlisku 
Ťahanovce, čiže v tej budove polícia ostáva naďalej? Lebo toto je dôležité vedieť pre nás,  
aby sme sa vedeli ďalej pohnúť a ten pult sme chceli robiť s tými obrazovkami, ten 
ochranný pult.  

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Momentálne stanica ešte ostáva, aj keď v obmedzenom režime. 

O tom, či sa bude stanica zlučovať, o tom by ste mali rozhodnúť na najbližšom 
zastupiteľstve, kde predložím návrh na zlúčenie týchto staníc. Bude sa jednať o zmenu  
Organizačnej štruktúry a pokiaľ sa rozhodnete, že to schválite, tak sa to zmení. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, hlási sa pán starosta MČ Západ, Marcel Vrchota 

máš slovo.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Dobrý deň všetkým. Ja som sa len chcel opýtať v tejto 

súvislosti, že tá úspora tých 240 tis. EUR je štruktúrovaná tak, že dôjde k zníženiu počtu 
administratívnych pracovníkov alebo aj výkon to ovplyvní? Ďakujem. 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: Dôjde k zníženiu počtu administratívnych pracovníkov, ale tak isto 

aj k zníženiu počtu pracovníkov. Momentálne máme oproti minulému roku menej  
o 9 policajtov, do 31.1 budeme mať menej o ďalších 2 policajtov a do konca februára 
bude menej o ďalších 2 alebo 3. V prieme to bude asi o 20 policajtov menej, ako to bolo 
minulý rok.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže 20 policajtov na území celého mesta, dobre som to 
pochopila? Dobre. Takže pán starosta MČ Sídlisko Ťahanovce Miloš Ihnát.   

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Ďakujem veľmi pekne. Čiže pán náčelník, 

išiel by som sám proti sebe, keby som hlasoval za zrušenie tejto organizácie. Dnes je 
problém s políciou, málo policajtov povedzme si a tak by nebol nikto tam. Určite s týmto 
súhlasiť nebudeme, preto som sa pýtal, čiže my budeme rozhodovať na najbližšom 
zastupiteľstve ohľadom Organizačnej štruktúry. Oboznámim o tom aj miestny 
poslanecký zbor, aj kompetentných. Ten list vám došiel? Aby som vedel, že či došiel, 
lebo ja potrebujem písomnú odpoveď, aby sme vedeli ideme-nejdeme. Ďakujem. 

 
p. Pavelčák, náčelník MsP: List vám išiel, resp. odpoveď na neho, ale to bolo ešte v čase, keď 

som tento interný pokyn, príkaz od primátora nemal. Takže v tom liste máte napísané, že 
zatiaľ o tom neuvažujeme, ale situácia sa včera zmenila. Dostal som príkaz od primátora 
a preto vás dneska informujem, že aj takáto možnosť existuje. V liste som vám napísal, 
že zatiaľ nemám informáciu o tom, že by sa rušila stanica MsP. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre pán náčelník, viac sa nikto nehlási do rozpravy. 

Ďakujem za vašu účasť, za vaše vystúpenie a za informácie.  
- - - 

 
Bod č. 2 
Predstavenie Úradu Komisára pre deti a detská participácia na území mesta  
Košice – JUDr. Ing. Otto Brixi – zástupca Komisára pre deti 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, budeme pokračovať v našom riadnom, 

ohlásenom programe. Máme tu ďalší bod rokovania a je ním Predstavenie Úradu 
Komisára pre deti a detská participácia na území mesta Košice, v ktorej by nás rád 
informoval p. JUDr. Ing. Otto Brixi zástupca Komisára pre deti. Nech sa páči Otto, máš 
slovo.  

 
p. Brixi, zástupca Komisára pre deti: Ďakujem pekne pani starostka. Ctené kolegyne, kolegovia, 

páni starostovia, pani starostky. Dovoľujem si ešte raz poďakovať za možnosť vystúpiť 
na Rade starostov mesta Košice. Ako mnohí viete mestu Košice sa dostalo takej malej, 
ale o to väčšej cti, že sa nám podarilo, ako Úradu komisára minulý rok zriadiť v meste 
Košice regulárnu, plnohodnotnú pobočku komisariátu, ktorý zabezpečuje ochranu a 
dodržiavanie práv detí. Predtým ako pristúpim k samotnej rýchlej prezentácii úradu, 
chcem povedať, že samotný Úrad komisára v Košiciach je najvyťaženejším detašovaným 
pracoviskom Úradu komisára na Slovensku. Toho času, za necelý polrok evidujeme vyše 
20 podnetov maloletých osôb a aj ich rodičov v súvislosti s porušovaním a možným 
porušovaním práv detí. Pričom jeden z podnetov je došlý a vedený aj voči mestu Košice, 
ako zriaďovateľovi ZŠ a teda je veľká pravdepodobnosť, že Úrad komisára pre deti aj 
skrze množstva aktivít, ktoré na východnom Slovensku, aj v súvislosti s deťmi z Ukrajiny 
a blízkosťou slovensko-ukrajinskej hranice máme, že bude rozširovať portfólio aj svojej 
činnosti aj aktivít a posilňovať status samotnej pobočky. Úrad komisára vznikol v roku 
2015 schválením zákona o Komisárovi pre deti a Komisárovi pre osoby so zdravotným 
postihnutím. Súčasný komisár prof. MUDr. Jozef Mikloško je druhý komisár v histórii 
tohto úradu po pani doktorke Tomanovej a Úrad komisára pre deti na Slovensku koná  
na základe zákonných kompetencií zákonného rámca a samozrejme v zmysle Dohovoru 
o ochrane práv dieťaťa OSN. Úrad poskytuje podporu a pomoc vo veci porušovania práv 
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dieťaťa alebo ohrozovania práv dieťaťa. Všetkých, ktorí sa na úrad obrátia, ako aj 
samotný úrad vykonáva svoju činnosť ex offo, tzn. tam, kde úrad vie, že môže dochádzať 
k porušovaniu práv dieťaťa, či už sú to verejné priestory, inštitúcie, zriaďovatelia 
súkromní, verejní, akreditovaní, tak tam úrad je kompetentný do samotného konania 
vstúpiť, či už monitoringom dodržiavania ochrany detí alebo aj monitoringom prevencie 
pri porušovaní Opčného protokolu o týraní a zneužívaní. Základné dokumenty, ktoré 
samotný Úrad komisára na Slovensku upravujú a vymedzujú, je zákon o Komisárovi   
pre deti a zákon o Komisárovi pre osoby so zdravotným postihnutím. Ktorý sa naposledy 
novelizoval v minulom roku. Dohovor OSN o právach dieťaťa, ktorý na Slovensku prijali 
v roku 1990 a samotná Deklarácia základných práv dieťaťa a iné, s tým súvisiace zákony, 
ako je napr. Zákon o rodine. Minulý rok sa nám, ako Úradu komisára podarilo vytvoriť 
niekoľko detašovaných pracovísk, tzn. Košice, Prešov, Ružomberok, Zvolen a Trenčín. 
Každé z týchto pracovísk pokrýva istý typ užšieho alebo väčšieho regiónu alebo  
nad regiónu a každé pracovisko je plne kompetentné v zmysle zákona realizovať aj 
monitoring, aj prijímanie podnetov a realizovať aj činnosti, ktoré sú súvisiace 
s dodržiavaním Opčného protokolu alebo detskej participácie. Samotné regionálne 
pracoviská prinášajú lepšiu dostupnosť pre deti a ich rodičov a samotné inštitúcie, 
samosprávu alebo štátne orgány alebo orgány verejnej moci. Cieľom týchto pracovísk je 
prinášať do samotných regiónov systémové, ale aj individuálne riešenia problémov, ktoré 
nás budú trápiť v súvislosti s deťmi čo najmenej. A samozrejme identifikovať problémy, 
ktoré na úrovni samotných miest, regiónov, samospráv, štátnej a verejnej správy akoby 
sú. Ako som už spomínal Úrad komisára sa venuje konkrétnym podnetom od zneužívania, 
šikany, určenie a zverenie dieťaťa do starostlivosti, predrozvodová a porozvodová 
starostlivosť, vstupy do súdnych konaní, samozrejme deti ohrozené problémami, ktoré sa 
týkajú ohrozovania rodičovskými konfliktmi, problémy detí s duševnými poruchami. 
Teraz viete, že máme problém so šikanou, s duševným zdravím detí, odňatie, vyňatie detí 
z marginalizovaných rómskych komunít a samozrejme samotný problém šikany, 
kyberšikany, ako aj detskej a mnohogeneračnej chudoby. Úrad komisára pre deti sa 
venuje okrem iného tzv. CRII, to je hodnotenie dopadov na detské práva, čo je 
medzinárodný záväzok, ku ktorého sa Slovensko zaviazalo. Realizuje výskum názorov 
detí, minulý rok sme realizovali na vzorke 1300 detí výskum u siedmakov ZŠ, kde sme 
skúmali na všetkých ZŠ alebo teda na väčšine Slovenska metodikou určenou štátom, aké 
majú deti obavy, strachy, aký je stav ich duševného zdravia, čo ich trápi, čoho sa boja 
a čo považujú za najväčšie hrozby a riziká v dnešnej dobe. Realizujeme samozrejme 
regionálne kontaktné diskusie na školách a čo je podstatné, ako kvôli čomu som tu aj dnes 
je to, že realizuje tzv. detskú participáciu. Viem, že viacerí starostovia MČ, ktorí ma 
oslovili, majú záujem vytvárať aj študentské parlamenty a prinášať tú detskú participáciu 
z tej úrovne MČ možno aj na úroveň, akoby celého mesta Košice, keďže my máme za to, 
že SR je do istej miery viazaná, aby sme tu detskú participáciu z tej miestnej, 
samosprávnej úrovne posúvali postupom času ďalej. Čo by sme chceli, aby bol samotný 
projekt v Košiciach, ktorý môže byť veľmi silný pre mesto a Košice môžu byť mestom, 
kde naozaj ten detský hlas bude mať obrovskú váhu v sústave všetkých ostatných 
slovenských miest v rámci samosprávy. Realizujeme monitorovacie návštevy zariadení 
spoločne s Generálnou prokuratúrou a políciou, realizujeme medzinárodnú spoluprácu 
s inými komisariátmi a úradmi Komisára v rámci EÚ, realizujeme inklúziu ukrajinských 
detí a realizujeme dodržiavanie dohovoru a preventívneho mechanizmu proti týraniu, 
mučeniu a zneužívaniu. Toto je z mojej strany v tomto momente všetko, ja by som dal 
chvíľočku priestor pánovi kolegovi Edovi Burašovi, ktorý má na Úrade komisára pre deti 
na starosti integráciu a dodržiavanie práv ukrajinských detí na Slovensku a zároveň by 
som vás chcel možno poprosiť, ja som tu bol aj s pánom starostom Babušíkom aj s pánom 
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starostom Ihnátom a chcem len povedať, že pán starosta Babušík je taký príklad dobrej 
praxe a verím tomu, že aj s pánom starostom Lörincom sú ako mladí ľudia, teda myslím 
si, že tá detská participácia ich očami, akoby môže naberať úplne iný rozmer aj pre celé 
mesto, aj pre ostatných starostov, ktorí môžu byť vzorom. A chcel by som vás možno 
poprosiť, lebo vznikol dopyt aj zo strany MČ Ťahanovce a možno sú aj iné MČ, či by 
sme nevytvorili na úrovni MČ, na začiatku možno nejaké detské parlamenty, ktoré by 
boli akoby súčinné a možno by samotný pán starosta Babušík by k tomu mohol niečo 
povedať, lebo realizujú takúto detskú politiku, participáciu a vidím, že na MČ Furča to 
funguje. Ďakujem pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne za vystúpenie. Potom naraz 

otvoríme rozpravu. 
- - - 

 
Bod č. 3 
Trip Tour cezhraničnej spolupráce príprava Dni samosprávy SK-UA v súvislosti s novým 
programom EÚ a Ukrajina 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: A premostíme k bodu, ktorý predstaví pán Ing. Eduard 

Buraš, expert pre cezhraničnú spoluprácu, teda čomu sa venuješ, čo pripravujete a potom 
v rámci týchto 2 bodov otvoríme spoločnú diskusiu. Nech sa páči, máš slovo.  

 
p. Buraš, expert pre cezhraničnú spoluprácu s Ukrajinou a odborný poradca Komisára pre deti 

z Ukrajiny: Ďakujem pekne za pozvanie a prajem vám všetko dobré do nového roku. 
Keďže také portfólio ľudí, ktoré sa tu nachádza je veľmi dôležité pre vedenie samosprávy, 
chcem vás informovať o 3 bodoch, ktoré považujem za dôležité. Nadviažem na kolegu 
pána Brixiho, na Úrade komisára pre deti som nastúpil do projektu UNICEF, ktorý má za 
cieľ spracovať monitoring ukrajinských detí na Slovensku. Keďže ich je viac ako 30 tis., 
z toho asi 11 tis. navštevuje školy a 20 tis. sú roztrúsených po rôznych inštitúciách, 
organizáciách, vysokých školách. Ďalšou súčasťou tohto projektu je organizovanie 
pravidelných zasadnutí, workshopov a stretnutí so zástupcami samosprávy práve  
na pomoc v rámci monitoringu a integrácie týchto ukrajinských detí na Slovensku. A 
posledným je organizovanie kultúrnych, športových a pohybových aktivít, ktoré smerujú 
práve, ako jeden z nástrojov, k ich integrácii, pretože niektorí sa nevrátia domov, ani ich 
matky, pretože nemajú sa kam vrátiť. To znamená, že tento problém tu je. Poviem jednu 
informáciu, ktorá odznela dnes ráno v médiách, že zástupkyňa, čelná predstaviteľka 
Európskej komisie povedala, že Európa potrebuje 1 mil. migrantov na to, aby vyvážila 
pracovnú silu, ktorá bude chýbať v nasledujúcich rokoch.  To znamená, tá pracovná 
migrácia bola, je a bude. Je otázne, ako sa my k tomu vieme prispôsobiť a využiť túto 
možnosť. Chcem vás informovať, že vám príde pozvanie na 20. februára tohto roku  
do Kulturparku v Košiciach, kde by sme vám radi odprezentovali program na Deň detí, 
ktorý  bude súčasťou tohto projektu, ktorý bude v Košiciach. Zároveň mám informáciu 
a viem dobre, nakoľko tu pôsobím, že niektoré MČ a starostovia MČ vytvorili nové 
detské ihriská alebo majú vytvorené priestory pre deti atď. Radi by sme spustili aplikáciu, 
ktorá bude zaujímavá pre mladých ľudí, pre malé deti, pre rodičov ako využívať 
zariadenia, ktoré sú v MČ na to, aby pomohli tým MČ, pretože náklady na energiu, 
náklady na využívanie sú vysoké, MČ sú krátené, kde sme počuli, že budete mať menej 
policajtov, resp. v meste Košice bude menej policajtov. Ale vy tie zariadenia máte. Máte 
telocvične, máte detské ihriská, športoviská, budujete, staviate atď. To znamená, akým 
spôsobom ich ponúknuť na využívanie a akým spôsobom by sa dalo pomôcť MČ. To 
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bude prezentované 20. februára v Košiciach v Kulturparku a hlavnou, nosnou myšlienkou 
je pohyb. Pohyb detí, pohyb ľudí. Či už je to tanec, sociálny inklúzia, či už sú to športové 
aktivity atď. To je prvá časť toho, čo som vám chcel povedať. Tá druhá súvisí s tým, že 
ako expert pre cezhraničnú spoluprácu si vám dovoľujem uviesť do pozornosti, že EÚ 
štartuje od 1. marca nový projekt s Ukrajinou. Volá sa Európska únia-Ukrajina, ten 
projekt sa nazýva Interreg Europe. Do tohto programu sa môžu zapojiť mestá, 
samosprávy, organizácie, inštitúcie, mimovládne organizácie, ktoré majú vytvorené 
partnerstvá s Ukrajinou, s ukrajinskými mestami, s ukrajinskými organizáciami, s MČ 
atď. Chcel by som vám uviesť do pozornosti a zaiste vám to ani neuniklo, že v Košiciach 
13, decembra bolo podpísané Memorandum o spolupráci medzi MČ Košice-Západ a 
medzi Saksahanskou MČ mesta Kryvyo Rih, ktorá má zhruba 150 tis. obyvateľov a tieto 
2 MČ podpísali Memorandum o spolupráci, ktorého cieľom je práve vzájomná pomoc, 
informovanosť, ale aj možnosť čerpania finančných prostriedkov, ktoré sú určené práve 
na túto cezhraničnú spoluprácu, pretože do projektu sa budú môcť zapojiť nielen 
pohraničné oblasti, či už je to Zakarpatská oblasť, ale celkové oblasti na Ukrajine. 
Vzhľadom k tomu, že je tu požiadavka aj z ukrajinskej samosprávy, po skúsenostiach 
som oslovil pani starostku MČ Košice-Nad Jazerom pani Kovačevičovú, že by sme 
pripravili Trip Tour pre starostov MČ, ktorí by mali záujem vycestovať do Užhorodu.  
Po prvé, oboznámiť sa so situáciou ako funguje samospráva v čase vojnového konfliktu, 
akým spôsobom by sa dalo nadviazať užšie partnerstvo aj s obcami, aj s MČ. Chcem vám 
len povedať, že mesto Užhorod má v súčasnosti 200 tis. obyvateľov. Malo 115 tis., teraz 
má 200 tis. Aby ste videli ako rastú byty, bytová výstavba, sociálne byty, nájomné byty, 
akým spôsobom samospráva sa vie vysporiadať v rámci vojnového konfliktu s tým, že 
nemôže investovať kapitálové výdavky do budov, zariadení, no je to potrebné vidieť. 
Poviem vám jeden údaj, k dnešnému dňu je na Zakarpatskú oblasť zaevidovaných  
43 štátov, ktoré investovali do teraz 588 mil. USD. Firmy, inštitúcie, zariadenia,  
tzn. bezpečnostné opatrenia, boli sme tam s pánom starostom Petrovčikom, keď sme tam 
vozili humanitárnu pomoc. Môžem vám povedať, že monitoring osôb, bezpečnosť osôb, 
kamerové systémy všetko je zachytené tak, aby vám v priebehu niekoľkých minút bolo 
jasne povedané kto vás okradol, kde došlo k nejakému deliktu, kto za to zodpovedá. To 
znamená, systém bezpečnosti tam funguje napriek tomu, že je tam vojnový stav a napriek 
tomu, že Zakarpatsko je jediná oblasť, kde neplatí zákaz vychádzania 24 hod. V iných 
oblastiach platí, že od 00:00 do 5:00 hod. rána sa nemôže vychádzať. Tá Trip Tour by 
mala súvisieť aj s možnosťou, ktorú nám ponúkol ZMOS, keďže nedošlo k vyčerpaniu 
finančných prostriedkov v rámci cezhraničného projektu s Asociáciou miest z Ukrajiny, 
tzn., že pripravuje sa v marci jedno stretnutie samosprávy v Košiciach, ktoré by bolo  
za účasti slovenských zástupcov, ukrajinských zástupcov a cieľom je vytvoriť partnerstvá 
a podieľať sa na možnosti čerpania finančných prostriedkov, ktoré pôjdu na Ukrajinu či 
to chceme alebo nie. A my chceme využiť tieto prostriedky, tak je potrebné byť do toho 
zapojený. Chcem vám len povedať, že kraj Vysočina Česká republika, kraj Pardubický 
Česká republika mali 3 delegácie po 55 starostov zo svojich krajov v Zakarpatsku, 
nadväzujú kontakty, hľadajú možnosti, aby boli pripravení vstúpiť do týchto procesov. 
Tak isto informácia pre vás, že pripravuje sa vznik a založenie nástroja finančného 
mechanizmu, ktorého zriaďovateľmi alebo tými zakladajúcimi členmi, by mali byť 
Prešovský samosprávny kraj, Košický samosprávny kraj a Zakarpatská oblasť. Tento 
nástroj sa volá EZUS, je Európske zoskupenie územnej spolupráce. Včera som mal 
rokovanie na Ministerstve investícii, regionálneho rozvoja a informatizácie, tak isto mám 
informácie spred týždňa zo Zakarpatskej oblasti, kde podľa informácii, ktoré sú, už bolo 
dané na konzultácie návrh príprav tohto materiálu. To znamená, že o tom tak isto budete 
informovaní a je to jeden z nástrojov, z ktorého sa dajú čerpať následne finančné 
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prostriedky pre mestá, obce, samosprávy bez toho, aby zaťažili mestské rozpočty, miestne 
rozpočty, obecné rozpočty, štátny rozpočet. Sú to finančné zdroje, ktoré ležia v regáli 
v Bruseli, ale žiaľbohu nie sú využité. Asi toľko. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže treba o tie finančné prostriedky zabojovať, aby teda 

neležali na tých policiach.   
 
p. Buraš, expert pre cezhraničnú spoluprácu s Ukrajinou a odborný poradca Komisára pre deti 

z Ukrajiny: To je jedná vec, ale dôležité je, skutočne aby ste sa tí, ktorí majú záujem 
samozrejme, ja nikoho nenútim. Tá cesta bude známa, ten program sa pripraví. Je 
potrebné mať aktuálne platný cestovný pas, lebo Užhorod je 500 m za  hraničných 
prechodom, tzn., že nevidím v tom nejaký vážny problém, že by sa tam nedalo 
vycestovať.  Pokiaľ viem, pripravuje sa koncom tohto mesiaca stretnutie na hraniciach 
premiéra Slovenskej republiky so zástupcami Ukrajinskej vlády. To znamená materiál sa 
pripravuje, plán obnovy Ukrajiny sa pripravuje, ale čo je dôležité opakujem, samospráva 
sa sťažuje na nedostatok finančných prostriedkov a tieto externé zdroje môžete dostať  
do samosprávy bez toho, aby ste zaťažili rozpočty, ale potrebujete mať partnerov. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne za predstavenie programu a teda 

všetkého, čo robíte a čo v rámci toho ponúkate. V tejto chvíli kolegovia, kolegyne 
otváram rozpravu, aby ak by ste sa chceli niečo opýtať, čo vás zaujíma, kto by prejavil 
nejaký záujem alebo potom viete individuálne. Vieme nechať telefonické kontakty na vás 
obidvoch a vy viete potom aj individuálne sa stretnúť na príslušnej MČ. MČ Staré Mesto 
intenzívne spolupracuje, MČ Západ, v minulosti aj MČ Jazero spolupracovala, 
pripravovala množstvo programov v rámci Dni Ukrajiny, čiže kolegov aj osobne poznám. 
A všetko čo môže byť takým benefitom pre našich obyvateľov, pre naše deti, tak je vždy 
vítané. Nech sa páči, pán starosta MČ Západ, pán Vrchota máš slovo. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len chcem povedať, že čo 

sa týka mládežníckych parlamentov, tak zhruba od polovice októbra má aj  
MČ Košice-Západ založený mládežnícky parlament pri MČ Košice-Západ. A ja som sa 
chcel ešte opýtať v tejto súvislosti, že v rámci tých podnetov a konaní, ktoré sú začaté 
 na Úrade komisára pre deti, je tam jeden podnet aj na mesto Košice. O akú záležitosť sa 
jedná, ak je možné o tom hovoriť. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči.  
 
p. Brixi, zástupca Komisára pre deti: Ďakujem pekne. Vzhľadom k tomu, že podnet prišiel  

pred Vianocami a teda úrad je chránený, je povinný dodržiavať mlčanlivosť vo vzťahu  
k samotnému podávateľovi podnetu. Môžem povedať iba toľko, že sa jedná o podnet 
týkajúci sa šikany na ZŠ, myslím že je to paradoxne na území MČ Košice-Západ a tento 
podnet bude prešetrený na mieste tento týždeň, na príslušnej ZŠ aj za prítomnosti 
zriaďovateľa, tzn. zástupcu MMK, riaditeľa alebo riaditeľky školy a na mieste teda 
v kontexte samotného prešetrenia Úrad komisára zváži, či bude na škole realizovať 
monitoring dodržiavania práv dieťaťa a meranie sociálnej klímy v kontexte takých širších 
sociálnych vzťahov a v kontexte možno nejakých iných sociálnych väzieb detí, ktoré danú 
školu navštevujú.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ešte nech sa páči Marcel, pokračuj. 
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p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Samozrejme, ak bude potrebná nejaká súčinnosť  
zo strany MČ, veľmi radi sa pripojíme, pomôžeme, resp. radi by sme možno aj 
informáciu, keďže viacerí aj poslanci za volebný obvod Terasa alebo z MČ Západ sú 
členmi rád škôl a tak isto aj naši miestni poslanci, takže budeme určite veľmi nápomocní 
v rámci tejto veci. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, v rozprave nasleduje pán starosta Damián 

Exner, starosta MČ Lorinčík. 
 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Ďakujem. Pán Buraš ďakujem veľmi pekne, že ste 

prišli. Naša MČ má už, nechcem povedať dlhé roky, ale viac rokov spoluprácu s obcou 
Kamjanica. Pani starostka, sme už dá sa povedať, že priatelia. Navštevujeme sa už aj 
doma, takže my máme spoluprácu dlhšiu a veľmi dobrú a od toho februára 2022 som tam 
bol 2-krát a bol som tam, môžem povedať, že u našich bratov Slovákov, ktorí tam žijú 
a odniesli sme im tam pomoc aj do škôlky, aj školy. Som veľmi rád, že ponúkate možnosti 
získať finančné prostriedky, lebo došli mi aj materiály od pani starostky, ktorá sama 
poslala veci, ktoré oni majú k dispozícii, len chýbal mi tam ten mostík, tak ja verím, že 
ten mostík nám pomôžete získať a tie peniaze, ktoré kdesi ležia, resp. sú niekde, len ich 
treba odtiaľ rozumne vybrať a ešte rozumnejšie použiť. Takže rád by som sa prihlásil  
na stretnutie a ja rád prídem za vami. Ďakujem. 

 
p. Buraš, expert pre cezhraničnú spoluprácu s Ukrajinou a odborný poradca Komisára pre deti 

z Ukrajiny: Ďakujem pekne. Ja len chcem povedať, že   MČ, ktoré pomáhajú a mám tie 
informácie, že pomáha MČ KVP, MČ Západ, MČ Šaca vozí humanitárnu pomoc  
do severného, Staré mesto bolo prvé v Košiciach, ktoré zriadilo humanitárny sklad 
Ukrajina SOS 2022, ktorého som bol súčasťou. MČ Ťahanovce má záujem o spoluprácu, 
MČ Krásna má záujem o spoluprácu, tzn. berte to tak, že je to príležitosť na to, aby sme 
to partnerstvo, ktoré je medzi mestom Košice a mestom Užhorod z roku 1993, podporili 
alebo využili, pretože nevyužíva sa to. Verte tomu nevyužíva sa to. A keď vidíte 
rekonštrukciu čo je vo foyer, v kancelárii prvého kontaktu, tak to je jeden  
napr. z výsledkov cezhraničného projektu, ktorý sa realizoval medzi mestom Košice 
medzi mestom Užhorod, medzi mestom Charkov atď. To znamená, že tie finančné zdroje 
sa dajú nájsť, len opakujem, potrebujete na to mať partnerov. U pána Vrchotu he to už 
jednoduchšie, lebo Memorandum má podpísané. Záleží na ňom teraz a na ukrajinskom 
partnerovi, akým spôsobom sa do toho vedia zapojiť. Opakujem Interreg Europe je 
projekt, program, ktorý sa spúšťa 1. marca, má 5 kapitol a žiadosti podávajú Ukrajinské 
strany, ale partneri sú zo Slovenska. To znamená, že má to svoju výhodu, bude to 
prednostné. Bude to okrem SK, HU, Rumunsko, Slovensko ďalší nástroj, ktorý sa môže 
dať využívať. Je tam objem finančných prostriedkov  niekoľkonásobne vyššia ako je tých 
70 mil., ktoré sú v tom druhom programe, ktorý tam je. A opakujem, kto je pripravený, 
tak 3-krát skôr berie. Ak je to zaujímavé pre Burgenland, aj keď je to zaujímavé  
pre Vysočinu, je to zaujímavé aj pre Pardubický kraj, prečo to nie je zaujímavé pre nás?  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Poprosím pána starostu MČ Dargovských 

hrdinov, Dominik Babušík máš slovo.  
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem. Veľmi v skratke som len 

chcel doplniť ohľadom tých mládežníckych parlamentov čo sme sa rozprávali, tak viem, 
že na úrovni mesta síce funguje mládežnícky parlament aj v rámci CVČ, ktorý je 
zastúpenia celomestského, ale v rámci MČ čo mám informáciu, tak samozrejme tu 
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vzorom nám bolo Sídlisko KVP, ktoré to malo zriadené ako prvé a potom Sídlisko 
Dargovských hrdinov, kde sme zriaďovali. Pokiaľ viem, MČ Juh má tiež prijatý štatút. 
Neviem či už aj funkčný mládežnícky, ale majú to spravené. MČ Západ a pokiaľ viem, 
tak aj MČ Myslava má už spustený mládežnícky parlament. Takže kolegovia, keby ste 
chceli tiež zapojiť, vieme týchto mladých medzi sebou prepojiť a určite veci verejné  
pri mladých sú užitočné, aby sa učili a do budúcna. Takže možno toľko na doplnenie a len 
veľmi v skratke, 24. januára máme mládežnícky parlament v našej MČ, čiže pána Brixiho 
by som možno aj rád privítal, ale to už osobne si povieme. Neviem či mi to budete vedieť 
zodpovedať, ale momentálne dotácia na ubytovanie pre Ukrajincov je do konca marca, je 
to len predlžované. Je tam predpoklad, že sa to ešte bude nejakým spôsobom predlžovať? 
Ďakujem.  

 
p. Buraš, expert pre cezhraničnú spoluprácu s Ukrajinou a odborný poradca Komisára pre deti 

z Ukrajiny: Všetko je v štádiu riešenia.  
 
p. Brixi, zástupca Komisára pre deti: Ďakujem pán starosta. Ja som chcel len povedať a to som 

povedal aj pánovi podpredsedovi KSK, pánovi starostovi Lörincovi, že UNICEF má 
jedno veľké ocenenie, jeden veľký projekt, ktorý sa volá, že Child Friendly Cities, to 
znamená, že mesto prijateľské k deťom. A ja si myslím, že  mesto Košice majú dneska 
tak kompetentných starostov, ktorí sa do tohto veľkého projektu môžu zapojiť. Je to 
o množstve malých aktivít, ale ak sa vyvolá dostatočne veľký aj spoločensky, aj politický 
tlak a záujem, cez takýto projekt môžu Košice, ako 1. mesto na Slovensku po vzore iných 
európskych miest získať takýto štatút. A je obrovská značka, obrovská príležitosť. Je to 
vec, ktorá podporuje turizmus, kultúru, je za tým obrovské množstvo zdrojov a teda 
možno by som dal taký podnet pani predsedníčke RS, aj viacerým z vás, ktorí sú 
starostovia-poslanci či mesta, či kraja. Rozmýšľajme o tom, ako sa do takéhoto projektu 
zapojiť a ako urobiť Košice mesto mestom, kde budú chcieť žiť aj rodiny s deťmi, ktoré 
bude rodinám s deťmi prívetivé a ktoré nebude len dodržiavať a dbať na ochranu právd 
detí, ale bude naozaj ako jedno z mála slovenských miest realizovať politiku deti 
a politiku pre rodiny. Lebo na Slovensku je stav taký, že o deťoch, o rodinách sa veľmi 
veľa hovorí, ale žiaľ, tých praktických výsledkov je málo. Čiže začať nejakou participáciu 
na úrovni MČ je skvelé, určite to pomôže. Ten hlas detí bude počuť aj na tej najnižšej 
komunálnej úrovni a rozmýšľajme potom všetci spolu, čo môžeme urobiť pre to, aby 
Košice išlo v tomto smere ďalej.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Nasleduje pán starosta Starého Mesta Igor 

Petrovčik a potom pani starostka Juhu.  
 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ďakujem pani predsedníčka. Tak isto všetkých 

pozdravujem v Novom roku. Chcem reagovať na kolegu Brixiho, ak dovolíš potom by 
som rád pokračoval v našich rokovaniach a MČ určite príjme príslušné legislatívne 
opatrenia, aby sme tiež detský parlament spustili aj v Starom Meste. Takže ďakujem aj 
vopred kolegom , u ktorých budeme brať inšpiráciu a vlastne sa poučíme čomu sa máme 
vyvarovať pri tvorení tohto parlamentu. A Edovi sa chcem poďakovať aj na tomto fóre 
za doterajšiu spoluprácu a verím, že tak, ako som teraz počul, budeme ďalej rozvíjať a nie 
len medzi MČ Staré Mesto, ale všetky MČ ako som počul, som rád, že sa pripájajú. Aj 
v týchto dňoch odchádza humanitárna pomoc MČ Staré Mesto v objeme 20 tis. EUR. 
V podstate bude mieriť až do Kyjeva, lebo my máme Memorandum podpísané Staré 
Mesto s mestom Kyjev, konkrétne máme vzťahy s primátorom Kličkom. Čiže chystáme, 
vedenie MČ, tak isto ďalšiu cestu, takže prípadne môžeme nastoliť tú spoluprácu, aj 
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rozšíriť o ostatné MČ. Čiže moja otázka znie, či sa to zameriava len na Užhorod, alebo či 
vieme to napojiť aj na ten Kyjev? Ďakujem. 

 
p. Buraš, expert pre cezhraničnú spoluprácu s Ukrajinou a odborný poradca Komisára pre deti 

z Ukrajiny: Celá Ukrajina. To znamená, Užhorod je len vstupná brána na Ukrajinu. My 
môžeme ísť ďalej do Ivanovo-Frankovska, do oblastí, ktoré majú záujem. Ale chcem 
jednu vážnu informáciu všetkým, ktorí majú záujem o humanitárnu pomoc.  
Od 1. decembra na Ukrajine platí zákon, že organizácie, ktoré sú prijímateľmi 
humanitárnej pomoci musia byť zaregistrované v elektronickom registri prijímateľov 
humanitárnej pomoci. Ak tam nie sú zaregistrované, tovar sa nedostane cez hraničný 
prechod. V nedeľu som viezol z Rakúska humanitárnu pomoc týkajúcu sa elektro 
nabíjačiek pre solárne zariadenie atď. Organizácia, ktorá bola prijímateľom nebola 
zaregistrovaná, 6 hod. sme stáli na hraničnom priechode, kým sa vybavilo to, aby systém 
vypľul číslo, ktoré bolo registračným číslom. Chvála bohu, že aj v sobotu aj v nedeľu 
orgány pracujú na Ukrajine, aj napriek tomu, že je vojnový stav. To znamená, že sa to 
podarilo, ale upozorním vás dopredu, že ak táto pomoc ide, preverte si, že či tento váš 
príjemca je v centrálnom elektronickom registri. Samozrejme, keď má niekto partnerov 
aj mimo, Zakarpatská, to je len otvorené. A neberte do úvahy ani to, že niekto má menej 
obyvateľov, niekto má viac obyvateľov. Pozrite sa, Košice majú 240 tis. obyvateľov 
a Charkov má 1,6 mil. obyvateľov. MČ Západ má 40 tis. obyvateľov a Saksahanský 
región má  150 tis. obyvateľov. Ale čo majú spoločné, majú politiku spoločnú, bytová 
výstavba, starostlivosť o sociálne odkázaných, starostlivosť o seniorov, vzdelávanie, 
inštitúcie atď. A nemajú tam priemyselné  zóny, to znamená, že hľadajú si partnerov 
takých, ktorí zodpovedajú relevantne tým podmienkam, tým oblastiam a tým 
požiadavkám, ktoré sú v samospráve. Ďakujem pekne. 

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ďakujem veľmi pekne za slovo pani predsedníčka. 

Dobrý deň vážení hostia, milé kolegyne, kolegovia. Tak aj MČ Juh už v minulosti sa 
zapojila pri pomoci s Ukrajinou. My sme aj dokonca uznesením tak deklarovali, že moji 
poslanci ma splnomocňujú aj 2 poslancov, ktorí budú takými akoby vyslancami  
pri rokovaniach s partnerským mestom. Takže určite aj MČ Juh má záujem pokračovať 
a nadviazať nejaké partnerské mesto, vzťahy. Takže pán Ing. Buraš, veľmi radi sa vám 
ozveme a potom bližšie budeme komunikovať. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za vaše príspevky, ak ešte niečo máme  

do diskusie kolegovia vidím, že je to geniálne tak, ako sme to naplánovali. Takže ešte raz 
veľká vďaka. Vidím, že je to téma, ktorá našich kolegov, starostov zaujíma, je stále živá 
a vlastne sme v telefonickom kontakte. Takže ešte raz veľká vďaka, že ste prijali pozvanie 
a tešíme sa na spoluprácu. Dáme si krátku prestávku a o 10-tej pokračujeme.    

- - - 
 

---po prestávke--- 
 
Bod č. 4 
Novoročný príhovor predsedníčky Rady starostov Ing. Mgr. Lenky Kovačevičovej 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vítam medzi nami pani námestníčku pána primátora Luciu 

Gurbáľovú a vítam samotného pána primátora na požiadavku, aj takto v čase bola zvolaná 
táto RS, aby sme si potom prešli aj ten ďalší bod programu, ktorý máme tu, teda ako ďalej 
čo sa týka podielových daní. Predtým ešte veľmi rada, dovoľte mi tým, že máme Nový 
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rok, aby som prečítala novoročný príhovor. Vážený pán primátor, pani námestníčka, 
starostky, starostovia, ctení hostia. Prajem vám v prvom rade v Novom roku veľa zdravia, 
spokojnosti a porozumenia. Želám nám všetkým, aby rok 2024 priniesol aj v našom meste 
viac pokoja, stability, dodržiavania demokratických princípov a hodnôt, rešpektovanie  
2-úrovňovej samosprávny, i dodržiavanie legislatívy a zákonov. Naše súkromné priania 
aj očakávania od nastávajúceho roku sa môžu líšiť. No takmer v každom z nás, sa v tejto 
chvíli ukrýva nádej, že budú naplnené, že aj keď prídu komplikácie a ťažkosti, podarí sa 
nám ich spoločne vyriešiť a veci sa vyvinú k lepšiemu. V náročnom období, ktoré 
posledné roky žijeme, však aj naša nádej býva častokrát konfrontovaná s tvrdou realitou. 
Zažili sme príliš veľa kríz, ktoré boli zdrojom neistoty, ktoré nás postavili do zložitých 
životných i pracovných situácií. Ani uplynulý rok nebol výnimkou, o čom svedčilo 
samotné schválenie rozpočtu mesta Košice koncom apríla. Desiatky zasadnutí finančnej 
komisie mesta i z úrovne RS sme minulý rok rokovali a zasadali 17-krát s jediným 
zásadným cieľom - dosiahnuť stabilitu v ekonomike mesta, aby naštartované mohlo 
pokračovať, hľadali sme a ponúkali riešenia. Nie vždy sme však boli vypočutí. Bol to 
náročný rok plný očakávaní, ale sklamaní. Pre mnohých starostov, starostky a MČ to bol 
rok, kedy doslova padli na kolená a do posledných dní v roku nevedeli na čom sú. 
Dohodnuté neplatilo a schválené sa nerešpektovalo. Aj vďaka veľkému úsiliu mnohých 
z vás, trpezlivosti, konsenzu, množstvu pracovných stretnutí  i s vyjednávacím tímom 
mesta Košice, sme v závere roka prijali dohody, výsledkom ktorých bolo schválenie 
viacero Všeobecne záväzných nariadení mesta Košice, ktoré v tomto roku prinesú 
navýšené príjmy do pokladnice mesta za podmienok dodržania schváleného rozpočtu na 
rok 2023. O to väčšie sklamanie, frustrácia i strata dôvery vo vedenia mesta Košice prišli 
posledné dni v závere roka, keď vyrokované dohody padli a MČ neboli poukázané 
finančné prostriedky podľa schváleného a platného rozpočtu na rok 23, aj napriek 
kompenzáciám  zo strany štátu, mestu Košice. Rešpektovanie dohôd je jedným  
zo základných pilierov demokracie. Dodržiavanie platnej legislatívy a zákonov je jedným 
zo základných atribútov správneho fungovania mesta. Bez dodržiavania týchto noriem  
v našom meste bude vládnuť chaos, nedôvera a budú pretrvávať politické konflikty.  
V konečnom dôsledku na to doplatia tí najdôležitejší – naši občania, Košičania. Oni sú tí, 
pre ktorých sme tu a verejná služba je to, o čo sme sa prihlásili vo voľbách. Naše získané 
mandáty s tým, že ľudia nám dali dôveru. Nestraťme ju. MČ v tejto podobe sú chrbticou 
mesta viac než 3 desaťročia. 2 spojené nádoby, kedy spolupráca, partnerstvo, rozvoj, 
občan sa vždy kládli na piedestál. Preto nedovolíme, aby medzi nás boli zasiate semienka 
závisti, neprajnosti, neúctivosti či hrubosti alebo nejakým spôsobom bola dehonestovaná 
práca starostky, starostu. Len vy viete najlepšie, čo všetko robíte pre svojich občanov  
vo vašej MČ. Pán primátor, pani námestníčka, kolegyne, kolegovia otvorme novú 
kapitolu nového roka 2024, ktorú budeme písať spoločne založenú v budovaní dôvery,  
v ktorej základom je dodržiavanie dohôd, plnenie záväzkov i dodržiavanie legislatívy 
a zákonov. Toto je cesta, o ktorej sa dá budovať úspešné, moderné, zdravé, sebavedomé 
mesto s prosperujúcimi MČ, aké chceme Košice mať. Prajem vám šťastný a úspešný 
Nový rok. Ďakujem. K môjmu príhovoru rozpravu asi otvárať nebudem. Je to výsledok 
jedného roka, kde sme bojovali, trápili sa, zasadili sa. Tá nová kapitola sa otvorila, už je 
otvorená a to, čo bolo povedané, aby teda bolo naplnené.   

- - - 
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Bod č. 4 
Vystúpenie primátora mesta Košice Ing. Jaroslava Polačeka – informácia o nevyplatených 
PD za rok 2023 a o ďalšom postupe mesta Košice 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme ďalším bodom rokovania primátor a je to bod, 

vaše vystúpenie a informácia o nevyplatených podielových daniach za rok 2023 
a o ďalšom postupe. Keďže bolo to aj v mojom príhovore uvedené, že teda dohodli sme 
sa na niečom, poschvaľovali niečo a do posledného dňa bol vyjednávací tím, bolo to 
veľmi komplikované, náročné, ale aj napriek tomu tie dohody v zastupiteľstve zo strany 
mestských poslancov boli splnené, ale do posledných dní, do stredy sa vlastne nevedelo 
čo a ako. Takže pán primátor, máte slovo.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Prajem všetkým nielen pekný deň, ale verím, že 

aj Nový rok. Som si vymyslel taký vinš, tak verím, že bude to platiť na všetkých. Nie je 
to nič politické. Ja vám chcem zapriať veľa zdravia, lebo pochopil za ten rok, že keď  
je zdravie, tak naozaj človek má všetko. Lebo chorý má len jedno jediné prianie a to je 
zdravie. A keď je zdravie, so zdravím prichádza šťastie a so šťastím nech prichádza aj 
veľa lásky a pokoja. Toto vám prajem na rok 24. A ak ste nemali čas na blízkych, 
priateľov, tak verím, že v tomto roku ho nájdete, lebo to je základ nášho fungovania 
a niekedy je to dôležitejšie ako práca, prípadne hádky. Začíname Nový rok v krízovom 
režime, v krízových opatreniach. Šetríme na rôznych frontoch, mesto hľadá stále 
možnosti. Niekoľko režimov máme otvorených, rokujeme s odborármi, rokujeme  
na rôznych miestach ako ešte získať zdroje na to, aby sme mohli rozpočet predložiť. 
Nakoľko je dnes 9. januára je evidentné, že nie je možné rozpočet predstaviť a predložiť 
do konca mesiaca. Stále súbor opatrení, ktoré naši kolegovia prináša, nie je úplne 
uzavretý, keď dokážeme súbor opatrení nastaviť tak, aby sme mohli rozpočet predstaviť, 
tak urobíme tak v čo najkratšom čase bez ohľadu na to, na aký termín je zvolané oficiálne 
MZ. Čiže, ak sa nám to podarí do marca, tak budem veľmi rád. Samozrejme do toho 
vstupuje mnoho atribútov. Ja neviem odhadnúť či príde nejaké zemetrasenie a nám príde 
niečo a spadne z neba, ale verím, že budeme vypočutí a v nejakom období sa niečo udeje. 
Či to bude teraz v úvode roka alebo v druhej časti roka, to neviem. To znamená, mesto 
bude i naďalej šetriť, hľadať ešte opatrenia. Snažím sa to robiť tak, aby to malo čo 
najmenší vplyv na obyvateľov, aj keď samozrejme každé niečo, čo sa uberie sa dá 
deklarovať ako niečo, čo ten konečný príjemca, Košičan, obyvateľ dostáva menej.  
Chcem vás týmto vyzvať, požiadať vás, aby ste začali aj vy šetriť, aby ste prehodnotili 
svoje rozpočty, aby ste prišli s opatreniami na svojich úradoch tak, aby sme tento veľmi 
komplikovaný rok, ktorý je pred nami zvládli. Nevyzývam vás, ja vás prosím o to. Som 
presvedčený, že všade sa dá nájsť rezerva, všade sa dá ubrať, z rôznych plánov, ktoré 
úplne, bezprostredne nesúvisia s kompetenciami, ktoré máte zverené a jednoducho ubrať 
z úloh, ktoré vám zverené nie sú, ktoré vieme pre rok 24 oželieť. O tom, že rok 24 bude 
ťažký sme rozprávali už začiatkom roku 23. Boli desiatky rokovaní o rozpočte v roku 23, 
ktorý sme schválili na prelome aprílu/mája. A už vtedy sme vedeli, že rok 24 bude zložitý, 
komplikovaný a netušili sme, že bude ešte komplikovanejší, ešte zložitejší, že tých peňazí 
bude omnoho menej. To znamená, pýtajte sa vy a naozaj hľadajme rezervy a úspory  
na všetkých stranách. Či už sú to mestské podniky, mesto Košice, MsP a prosím neberte 
to v zlom, ale hľadajte úspory aj vo svojich rozpočtoch. Toľko na úvod, ďakujem pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán primátor za vystúpenie. Tá zásadná 

otázka, ktorá bola v podstate spomenutá v mojom príhovore je teda, ako s tým? Pretože 
rok 24 štartuje, samozrejme mnohé MČ už tie opatrenia spustili v roku 23, 
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implementovali, implementujú pretože potrebujete aj nejaký čas, aby sa v tých 
rozpočtoch prejavilo v roku 24, ale stále máme neuzavretý rok 23. Čiže hovoríme  
o 1,2 mil. EUR pre veľké MČ a 170 tis. pre malé MČ. Čo s tým, máme tu aj kolegov, 
ktorí boli súčasťou, boli sme v KFA niekoľkokrát, môžu to viacerí potvrdiť, ktorí tam 
sedeli. A jednou z týchto vecí bolo aj doplatenie podľa príslušného schváleného rozpočtu 
na rok 23 podielových daní MČ. Čiže, aby sme uzavreli rok 23, čo s tými finančnými 
prostriedkami? Či budú poukázané, pretože tá finančná situácia sa aj v štáte vyvíja. Už 
chodia nejaké prognózy aj za január, o koľko % sú vyššie. Budú doplatky, či môžu MČ, 
pokiaľ mesto bude dofinancované aj zo strany štátu. Ukazovatele sú teda zatiaľ priaznivé, 
je tam 12 % navýšenie na január čo sa týka podielových daní pre mestá a obce oproti 
minulému roku. Čiže, keby ste sa k tomuto vedeli. Toto každého zaujíma. Myslím, že 
telefóny každému horeli v závere roka, že kedy prídu finančné prostriedky. Dokonca  
z MČ Jazero, ja som uverila, že prídu. My sme dokonca poslali aj list, aby ste nám stiahli 
10 %. Toto zaujíma každého jedného starostu teda, že ako ďalej, čo s tým a ako sa máme 
ďalej zariadiť. Lebo to je o dôvere, o dohode. Keď sa raz niečo dohodne, teda potrebujú 
aj kolegovia na tomto fóre počuť, či sa nadobro rozlúčia s tým alebo bude tu nejaká tá 
šanca a tá dohoda bude platiť a bolo to skrz len tých faktúr, ktoré trebalo pouhrádzať, 
keďže išli veľké výdavky či už na Slaneckú alebo tie veľké projekty. Pretože tie finančné 
prostriedky, aspoň podstatná časť, bude doplatená mestu čo sa týka tých eurofondových 
projektov. Takže nech sa páči, pán primátor máte slovo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Najprv k tej druhej alebo strednej časti. Tá bola o tom, že január 

bude mať mesto vyššie podielové dane. Áno, január, ale nie rok 24. My dnes máme 
starosť ako bude vyzerať apríl, máj a jún, pretože na máj to vychádza, že mesto dostane 
nie 12-15-10 mil., ale 3 mil. Slovkom 3. Čiže apríl, máj a jún je zlomový pre toto mesto. 
Ak apríl, máj, jún dokážeme finančne prežiť, dokážeme rôznymi opatreniami, ale aj 
vďaka kontokorentom a rôznym ekonomickým nástrojom prežiť, tak by sme mali ten rok 
zvládnuť. Čiže január pre nás nie je kľúčový. Pre nás je kľúčový apríl, máj a jún, kedy tie 
podielové dane mestu prichádzajú vždy veľmi malé. Je dôležité vedieť, že január mesto 
Košice, aby mohlo vyplatiť výplaty, si muselo zobrať úver, resp. kontokorent. To 
znamená začíname čerpať. Jednoducho na účte mesta nie je dostatok finančných 
prostriedkov na to, aby sme mohli si začať plniť záväzky. Čo sa týka roku 2023, rok 2023 
je pre túto chvíľu uzavretý, všetky dohody sú naplnené, nevidím absolútne žiaden 
a nemám ani žiadnu emóciu, ktorá by hovorila o tom, že primátor tohto mesta niečo 
nedodržal. Bolo vám oznámené, že mesto Košice urobilo v závere roka rozpočtové 
opatrenie tzn., všetky výdavky rozpočtové sú vyvážené tak, aby rok bol dostatočne dobre 
uzavretý. Nie je mojím cieľom vnášať emócie, hnev a rozosielať zlo, ako to robia mnohí 
alebo niektoré, aby som sa nedotkol mnohých, ktorí to nerobia, ale niektorí starostovia, 
ktorí polarizujú spoločnosť, vyplakávajú, natŕčajú ruku, kritizujú, ale neprichádzajú 
s reálnymi činmi. Odmietam akékoľvek vyhrážky a keď si myslíte, že je potrebné podať 
trestné oznámenia či na rôzne kontrolné orgány, uisťujem vás a očakávam, že následne, 
ak orgány rozhodnú ako rozhodnú, v prospech mesta, že sa tí, ktorí toto budú iniciovať, 
ospravedlnia tým, ktorých namažú špinou a hnevom. Možno jedna poznámka, možno 
bude citlivá, ale povedzme si prečo Polaček nechodil na vyjednávanie? Možno preto, lebo 
časť ľudí a poslancov v tomto meste sa rozhodlo, že s ním nechcú sedieť za jedným 
stolom. Čiže, ak chceme, ako pani starostka hovorila pokoj, stabilitu a rešpektovanie sa 
navzájom, tak podmienky, ktoré sú o vyhrážaní a vydieraní primátora, resp. vedenia 
mesta alebo deklaratórne vyhlásenia o nedôvere, nechuti a neochote nevedú nikam. 
Skúsme teda prosím, v dobrej viere urobiť jednu veľkú čiaru, zabudnúť na to, že si 
nedôverujeme, začať sa navzájom rešpektovať a začať tvoriť, pracovať pre ľudí, ktorí 
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chcú, aby sme pre nich robili. Lebo negativizmom, vyhrážkami a vydieraním 
a rozosielaním zla, vám môžem garantovať, že o 3 roky tu ani jeden z nás nemusí byť, 
lebo prídu tí, ktorí takto konať nebudú. Rok 23 je teda uzavretý, poďme teda spoločne 
tvoriť rok 24, poďme ho tvoriť tak, aby sme nemuseli skončiť v nútenej správe, aby sme 
opatrenia, ktoré budeme postupne stále prinášať dennodenne nové a nové, mnohé sa ešte 
tvoria, dokázali zvládnuť, akceptovať, aby sme už pri tom, ako sme tento rok 24 rozohrali 
a neurobíme veľké veci v tomto roku, nastavili procesy tak, aby v roku 25 sme tie naše 
túžby a očakávania naplnili. Po všetkých opatreniach, ktoré máme dnes pripravené nám 
stále v rozpočte chýba niečo cez 10 mil. EUR. Nie je to už 20, ani 30, ani 40 i na základe 
prijatých opatrení v rámci VZN, ktoré samozrejme nenaplnili očakávanie, to znamená ten 
sklz je niekde na úrovni 18-20. Úsporami, opatreniami, ktoré postupne ďalšie a ďalšie 
pripravujeme či už v mestských podnikoch, či už u nás sa hýbeme niekde okolo desiatky. 
Verím tomu, že sa nejak k tomu dostaneme a že aj nejaké opatrenia, ktoré sú avizované, 
aj keď nie sú konkrétne, sa mestu podarí získať a len spolu, len budovaním dôvery, len 
spoluprácou a chcením sedieť pri jednom stole a nie nechcením sedieť pri jednom stole 
a nie výkrikmi, že naše cesty sa už nebudú spájať a nebudeme sa stretávať, ale naozaj 
podaním ruky, rešpektovaním a akceptáciou a dôverou. Stále platí čo som v závere roka, 
posledné 3-4 mesiace hovoril, ak nedôverujete, prosím napíšte mi otázku. Je na mne, či 
si chcem vašu dôveru získať a na tú otázku vám odpoviem. A ja si vašu dôveru chcem 
získať. Chceli ste položky podpoložiek na finančnej komisii? Ekonomické oddelenie sa 
bránilo, začiatkom novembra ste ich dostali za celý minulý rok, včítane škôl, všetkých 
našich zariadení. Ani jeden z finančnej komisie nepovedal, čo by trebalo zlepšiť, urobiť 
inak. Ani neviem, či to niekto vôbec otvoril. Chodia fámy, že sa z toho všetci smejú 
a nikto to neotvoril. Akákoľvek otázka, ktorá by mala pomôcť získania dôvery, ako robíte 
toto? Prečo ste rozhodli tak? A keď mi ju dáte, tak naozaj urobím všetko pre to, aby ste 
získali takú odpoveď, aby ste jej dôverovali. Iný nástroj a inú možnosť ani nemám. Ak 
prídete s niečím, čo tomu pomôže, budem veľmi rád. To je asi všetko pani starostka.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Nadviažem pán primátor, hovoríte 

o budovaní dôvery, dobrých partnerov. Dobrú spoluprácu robia správne a dobré dohody. 
Rozpočet mesta je zákon mesta. A na ten rok 23 sme tam mali určité čísla, ktorými tie 
MČ počítali. A teda, tu na konci roka sa tá dôvera vytráca a toto chcem povedať, že to 
zasiahlo všetkých, s ktorými komunikujeme individuálne. Môžu tu byť starostovia ticho, 
ale toto je naozaj obrovským sklamaním pre všetkých zaradom, pretože aj tie MČ išli 
v číslach z roku 2022. Čiže nenavyšovali sa tie finančné podielové dane pre tie MČ. Čiže 
tá dôvera sa dá budovať, ale dodržiavaním dohôd, dodržiavaním schváleného a rozpočet 
je sväté písmo. Sväté písmo mesta. Toto sa neudialo za 34 rokov, odkedy samospráva 
mesto Košice má 2-úrovňovú samosprávu, aby takáto legislatíva nebola dodržaná alebo 
primátor, keď dal slovo, tak ho dodržal. Čiže, ak sú tu nejaké politické konflikty,  
alebo proste nedôvera, niečo takéto pramení to z určitých rozhodnutí, ktorými by sme sa 
mali spoločne aj do budúcna vyhnúť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte keď môžem, aby sme sa neopakovali, pani starostka ste 

položili niekoľko otázok. Rozpočet je jedna vec, všetci ste starostovia. A peniaze na účte 
je druhá vec. Ak vám hodím tu peňaženku prázdnu, kľudne si ju postrihajte. Čo z nej 
vyberiete, keď je prázdna? Nič. O tom, že máme problém rozprávame nie deň, dva. 
Intenzívne od záveru septembra minulého roku a inak od začiatku roka, keď sme už 
v januári spustili dopravný podnik do režimu úsporného a začali sme šetriť a rozpočet 
sme schválili apríl/máj. Pripomeňme si, ako sme ten rozpočet schvaľovali. Ja som vás 
varoval. Nemôžete nafúknuť príjmy len preto, aby bolo dobre. Nenafukujme. Nafúknime, 
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bude dobre, na konci bude dobre. No nebolo dobre. Jednoducho, nafúkli sme položky, 
ktoré sa nafúknuť nemali. Ale my sme vám vyrátali seriózne čo toto mesto potrebuje. 
A jednoducho, ak na rok 24 viem, že nemám, tak som prijal v roku 23 také opatrenie, ako 
štatutár, aby toto mesto mohlo fungovať, aby sme čo najmenej zasiahli obyvateľov. A to 
urobí každý jeden z vás.  V rámci vyjedávania, ja som na vyjednávanie nechodil  
z 2 dôvodov. Bolo povedané, že pri stole nemám sedieť, čo je nerešpektovanie primátora. 
Pán Kasterko zastupoval starostov, aby aj starostovia boli pri vyjednávaní, aby aj zastúpili 
tých, ktorí nemajú svoje slovo. Pani námestníčka zastupovala klub. Ja som tam nebol. 
Áno, tlmočili mi vyhrážku, že ak nepodpíšem 4 uznesenia do piatku, teda v sobotu, kedy 
malo byť rokovanie, tak nebudú prijaté VZN ani tak, ako nejaká dohoda vzniká. Bol som 
zatlačený do kúta, vydieraný s vyhrážkou, že ak 16., kedy bol hraničný termín, teda  
15. večer nebudú zverejnené uznesenia, tak 16. sa hlasovať nebude, resp. sa nebude 
hlasovať tak, ako je dohodnuté. Ja som avizoval, že ich podpíšem a na každé uznesenie 
pred svedkami som ale napísal: Ak budú finančné zdroje. Nič som neporušil, nikoho som 
nepodviedol. Kľudne to môže druhá strana interpretovať ako podvod, ako zločin, ako 
niečo nehanebné, ale povedzte mi, ako by ste konali, keď raz v tom trezore je nič. 
A varoval som, hovoril som či na zastupiteľstve, či po zastupiteľstve, či súkromne. A tak 
isto pri podpisovaní týchto uznesení som varoval, bol tam aj starosta Ténai, pani 
námestníčka, pán Kasterko, neviem kto každý tam bol, keď som tie uznesenia podpisoval. 
Podmienky, ktoré bez toho, aby bola druhá strana vypočutá, ktoré boli dané boli 
nerealizovateľné, neuskutočniteľné. Aj keď ešte 16.-17. som varoval, nebol som si istý 
ako to skončí na konci dňa, či dokážeme, tie peniaze vyzbierať. Ale ja som ešte v závere 
roka musel poslať 1 mil. EUR do dopravného podniku. Tak si povedzme autobusy alebo 
200-300 tis. pre niektoré MČ, ktoré prepáčte mi, ale 31. decembra vám aj tak nepomôžu. 
A mnohí tých peňazí mali viac z FAST CARE-u, o ktorom ja rozprávať nebudem. Tam 
sa cíti mesto podvedené. Keby ten FAST CARE zafungoval, jednoducho nie sme v tomto 
svrabe. Nemusíme možno zvyšovať dane, ako sme my chceli. Nemuseli by sme na druhej 
strane nijakým spôsobom ďalej sa tu zbytočne handrkovať, naťahovať, ubližovať si, robiť 
si zle. Ani mňa táto téma nebaví, je mi veľmi nepríjemná.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne pán primátor. V rozprave sa nám 

hlási pán starosta MČ Dargovských hrdinov, Dominik Babušík nech sa páči, s faktickou 
na pána primátora.  

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja som 

sa nechcel veľmi zapájať, lebo za ten rok vidím, že nejakým spôsobom to nemá zmysel, 
ale nedá mi nezareagovať. Pán primátor prepáčte, ale takto s chladnou tvárou a rozprávať 
o rešpekte z vašej strany? Nehnevajte sa, ale vám chýba úplne sebareflexia. A ak sa ideme 
rozprávať, nechcem byť osobný, ospravedlňujem sa, ale fakt vám chýba sebareflexia. Čo 
sa týka platu, na sociálnych sieťach ste zverejnili, že vy ste si znížili? Druhá vec, 
komunikácia s oddeleniami? Zákaz komunikácie jednotlivých zamestnancov? Tretia vec, 
mne osobne bolo odkázané, že stretnutie s riaditeľom MMK mi bude poskytnuté vtedy 
podľa toho, ako dopadne hlasovanie v zastupiteľstve. A mohol by som pokračovať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Jedinú vec mám. 

Výsledok INEKO z 23 MČ, resp. 22 MČ vrátane MMK. Samosprávy s najlepším 
a najhorším zdravím a hospodárením. 22. miesto MMK. Nech sa páči, váš výsledok. 
Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Však my vám to hovoríme celý čas v akom srabe je mesto. To je 
dôkaz, že mám pravdu, že už si konečne začnime dôverovať, že to je proste zlé. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pani starostka Súkeníková MČ Juh.  
 
p. Súkeníková, starosta MČ Košice – Juh: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Dobrý deň pán primátor, pani viceprimátorka. Tak aj naša MČ, keď sa bavíme o dôvere, 
dôverovala, že tieto podielové dane budú vyplatené. Ja som zvolala miestne 
zastupiteľstvo 27.12, medzi sviatkami o 8:00 ráno som stiahla zamestnancov 
z dovolenky, poslancov z dovoleniek, aby sme poslali mestu Košice 10 % z FAST CARE. 
Bohužiaľ, podielové dane do dnešného dňa neboli vyplatené a dôvera, možno aj zo strany 
mojich zamestnancov, aj zo strany miestnych poslancov neviem aká bude v ďalšom roku. 

  
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pani starostka. Nech sa páči, pán starosta Vrchota.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pozdravujem 

pán primátor, pani námestníčka. Keď sme sa bavili o tých otázkach, že by tu mali 
možnože niektoré zaznieť, tak ja by som sa rád opýtal naozaj prečo sme si nevedeli 
v septembri povedať, že naozaj. Lebo riešime to v podstate aj teraz a padla tu otázka  či 
tie finančné prostriedky budú vyplatené alebo doplatené za minulý rok alebo nebudú? 
Prečo sme si nemohli v septembri povedať, že naozaj nebudú, rátajte s tým. Druhá vec, 
keď sa robila 21.12 rozpočtová zmena, áno, bolo doplatené 1 mil. EUR pre DPMK. 
Zároveň bolo vyplatených 2 mil. EUR na zníženie bankového úveru a bola ponížená časť 
pre MČ o 1 411 100 EUR, pričom výnos z dane z príjmov fyzických osôb klesol len 
o 1 219 000 EUR, takže aj to zníženie pre MČ bolo vyššie, ako zníženie výnosu dane  
z príjmov fyzických osôb. A ešte posledná otázka, dole som stretol TV, chceli si prísť 
urobiť zopár ilustračných záberov. Nebolo im to umožnené, tak sa pýtam, že prečo. 
Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Prečo som v septembri nepovedal, že vám nezaplatím alebo mesto 

nepošle podielové dane v závere roka, pretože my sme do poslednej chvíle hľadali 
spôsob, ako vám tie peniaze poslať. Verte-neverte, smejte-nesmejte. Ešte toho 17.-18., 
lebo my sme naozaj do poslednej chvíle čakali, ako sa vyvinie Slanecká, ako sa vyvinú 
ďalšie europrojekty. Kto nám zaplatí, kto nám ešte nezaplatí. Čiže ten záujem alebo 
ochota tam bola do poslednej chvíle. Dopravný podnik musel byť vyplatený. Máme tam 
záväzky a prečo sme vyrovnali úver? Predsa snáď nechcete, aby som zobral úver a poslal 
MČ peniaze z úveru. To snáď nemyslíte vážne. Však sám predseda finančnej komisie 
búcha miliónkrát do stola – bežné peniaze odmietam, aby sme brali úver na bežné výdaje. 
A my sme predsa úver zobrali tak, že ho máme zobrať tak na konci roka, aby sme ho čo 
najmenej peňazí, teraz nie z úveru pre kapitálové výdavky, ale z toho bežného. Ten bežný 
bol na 3,8, aby sme ho brali čo najneskôr a čo najmenej peňazí aby sme odčerpali. A tak 
sa udialo. Ale ja odmietam, aby sme zobrali úver a poslali MČ. Pretože my ho naozaj 
máme problém splácať v roku 24. Nie je pravda, že 1,2 rozpočtová daň, pretože si treba 
pozrieť aj rozpočtové opatrenie predtým, ktoré bolo urobené v 10. alebo 11. mesiaci, kde 
už sa ponížilo o 2 mil. Čiže spolu rozprávame o 3,2 mil., nie 1,2 mil. A prečo kamery? Ja 
neviem o tom, že by tu chcela TV niečo nakrúcať, ku mne sa nič nedostalo.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Chcú vyjadrenie po rokovaní RS. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak snáď nechcete, aby tu teraz kamery boli. Tu ilustračné zábery 
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z tohto rokovania RS? To myslíte vážne? Nie, my s tým nesúhlasíme. Jednoducho 
nebudeme tu sedieť pod tlakom médií a budeme sa tu s nimi hádať. Keby tu boli, tak mi 
možno druhá polovica povie, že prečo som sem zavolal médiá, prečo na vás robím nátlak. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nemáte náhodou, pán primátor tlačovku o 12:30?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Aby sme si to vyjasnili, médiá ma žiadajú od začiatku roka, aby 

sme sa vyjadrili k opatreniam. Som povedal, že sa vyjadrím po RS, nechcem predbiehať, 
nechcem zbytočne robiť nejaké široko-ramenné vyjadrenia. Čiže cieľom je opísať, ktoré 
opatrenia sme urobili. Všetci ich poznáte a zároveň im poviem to, čo vám hovorím, že 
budeme musieť šetriť spoločne, teda aj MČ.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže kolegovia, novinári nás poprosili potom o nejaké 

vystúpenie, takže ak ostanete po RS, tak budete sa môcť do médií aj vyjadriť. Poprosím 
pána starostu Vrchotu s faktickou.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Ja chcem ešte možno na margo 

toho bankového úveru poznamenať, že aj tak zostalo ešte 1,8 mil. nesplatených 
a samozrejme vždy, pokiaľ nie sú dosiahnuté také príjmy s akými sme rátali, niekde musí 
dôjsť k nejakej úspore, resp. niečo ostane nevyplatené. Mňa len veľmi mrzí a toto si pán 
primátor možno uvedom, že všetci v rámci rozpočtu boli vyplatení a jediní komu zostal 
čierny Peter v rukách, boli MČ. Áno, ja som videl aj v tej rozpočtovej zmene úspory  
na strane MMK, čo je chvályhodné, ale naozaj my s týmito peniazmi sme v priebehu roka 
rátali. Ak by bolo na začiatku roka, pri schválení rozpočtu povedané – nerátajte, 
nedostanete, tak okej je taká situácia, musíme sa s tým vyrovnať. Ale ak je raz niečo 
prijaté a v rámci rozpočtu naplánované a niekto s tým ráta, tak tieto zmluvy alebo takéto 
dohody a uznesenia by sa mali dodržať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán starosta, myslím si, že v závere roka sa udialo také strašné 

dejstvo, ktoré by neskutočne ublížilo MČ. Nevyplatená časť peňazí po prvé nie je 
absurdná, po druhé je to záver roka, kedy by sme k tomu aj pristúpili, bolo by to 29. Takže 
pre nás je naozaj lepšie úver nečerpať. A máme nový rok, ak má niekto a to som vám 
všetkým poslal SMS, najmä veľkým MČ, má niekto naozaj existenčný problém, tak ako 
ho mali v malých MČ Šebastovce, Kavečany, Lorinčík a ešte niekto. Sadli sme si, 
preukázali nám, že majú problém a urobili sme také opatrenia, aby mali vyriešený 
problém. Platí to pre všetkých, tzn. ideme tvoriť nový rozpočet. Ak si povieme, že chceme 
ťahať úver, tak ťahajme úver. Inak to asi ani nepôjde, ak chceme ten rozpočet schváliť. 
Poďme si povedať, čo s týmito peniazmi, ktoré tu niekde lietajú, ak má niekto nejaké 
záväzky. Toto nie je mantra, cez ktorú sa nedá prejsť. Ale prosím pochopte, rok sme 
museli uzavrieť tak, aby som čo najviac zabezpečil, eliminoval problém, o ktorom  
sme dlhodobo rozprávali. Ja som varoval, aké problémy nás čakajú. A urobil som také 
opatrenia, aby rok 24 pre mesto Košice nebol fatálny. Áno, aj na úkor vašich peňazí. Ale 
ja som všetkých poslancov mesta varoval. Musíme nastaviť príjmy tak, aby sem to 
zvládli. To ale neznamená, keď 30. decembra vám neprišli peniaze, že nevieme to vyriešiť 
v januári, februári, marci v rámci nového rozpočtu. To predsa nemá byť o pomste, žiadna 
pomsta sa nekoná. Nič také tu nebolo a nebude. Nemyslím si, že sa stali fatálne veci, ktoré 
by spôsobili niektoré MČ také škody, také straty, také ujmy, aby tu niekto musel trpieť. 
Ak áno, dvere sú otvorené. Aj dneska som pani starostke povedal, že hľadajme tých, 
ktorým treba pomôcť. Však samozrejme, ale ja neviem či rozumieme, keď mesto 
v miliónoch šetrí. A viem, že aj to bude málo, proste ten rok bude veľmi ťažký.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán primátor, ešte vás doplním, že 20. decembra boli 
pripísané zo štátu finančné prostriedky ako kompenzácia 1,9 mil. a niekedy ešte v októbri 
1,7 mil. čiže tiež s týmito finančnými prostriedkami mesto v rozpočte nepočítalo. Čiže to 
bolo v rozpočte +3,6 mil. čiže sme očakávali, že sa niektoré veci dorovnajú aj skrz týchto 
príjmov. Nech sa páči, pán Krcho má slovo. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja 

som skôr iným smerom, máme tu kontrolóra pána Galla, tak by som využil jeho 
prítomnosť a rád by som počul jeho pohľad/stanovisko ako vidí momentálnu situáciu. 
Lebo prišli nám nejaké listy s požiadavkou nejaké informácie, ktoré predpokladám že 
každá MČ zašle. Ale jeho pohľad, ako Hlavného kontrolóra mesta Košice na finančnú 
situáciu a na to, čo sa udialo, resp. čo nás čaká. Či vie nejak sa k tomu už vyjadriť, lebo 
tie čísla, údaje nejaké má, s ktorými pracuje. Ďakujem pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán kontrolór. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Potvrdzujem slová pána starostu Krcha.  

V súčasnej dobe sa venujem overovaniu 2 podnetov. Prvý podnet sa týka skoro 
nevyplatenia príspevku na obedy dôchodcom v niektorých MČ a druhý podnet, ktorý 
overujem je otázka prečo nebola vyplatená časť podielových daní niektorým MČ. Prvý 
podnet, ktorý sa týka dôchodcov je relatívne jednoduchý a už teraz môžem povedať, že 
požiadam riaditeľa MMK aj primátora, aby upozornil vedúcich zamestnancov MM, aby 
v budúcnosti sa zdržali takých vyjadrení, ktoré by potom znamenali problémy 
predovšetkým našich dôchodcov. Nemôže zamestnanec MMK sa vyjadrovať, že či mesto 
má alebo nemá peniaze, keď je zrejmé, že uznesenie 1054 z roku 2022 platí a po druhé, 
finančné príspevky aj napriek tomu, že nie je schválený rozpočet, ale boli schválené  
v rozpočte na rok 2023, tzn. aj v prípade rozpočtového provizória môžeme povedať, že 
tieto príspevky, minimálne ich časť, ktorá bola vyplácaná v roku 2023 je aj použiteľná 
počas rozpočtového provizória. Čo sa týka druhého podnetu, ktorý som dostal  
od starostov niektorých MČ. Pri tomto podnete sa budem venovať predovšetkým tomu, 
že či bol dodržaný zákon v tomto prípade, pretože musíme si uvedomiť, že uznesenia MZ 
schválené boli. Posledné uznesenie hovorilo, keď si dobre pamätám uznesenie č. 320, 
v ktorom sa hovorilo, že MZ žiada primátora mesta vyplatiť zvyšné podielové dane  
do 22.12. Je potrebné skúmať, že či v prípade tohto uznesenia, ktoré bolo podpísané 
primátorom, tzn. nenaplnili sa ustanovenia § 13 zákona o obecnom zriadení, ktorý hovorí 
o možnosti pozastaviť výkon uznesenia. Tento výkon uznesenia nebol pozastavený,  
tzn. uznesenie bolo platné, bolo vykonateľné. Napriek tomu sa vykonalo len z časti. Tu 
bude potrebné skúmať práve dôvody, prečo k tomu došlo. Z toho dôvodu som si vyžiadal 
od mesta aj od MČ informáciu, akú situáciu mali ku koncu roka, čo sa týka výšky 
záväzkov. Či boli záväzky po lehote splatnosti, akú situáciu mali z hľadiska 
disponibilných finančných zdrojov, z ktorých mohli tieto záväzky platiť. Momentálne 
ešte zberám podklady, tzn. ešte nie je možné urobiť záver. V každom prípade záver 
urobím a v každom prípade budem o tom informovať aj RS, aj MZ aj primátora mesta.  
V každom prípade vás chcem ubezpečiť, že celý tento prípad budem posudzovať tak, ako 
hlavný kontrolór má, tzn. nestranne a nezávisle. To je na jednej strane. Na druhej strane, 
naozaj chcem vás požiadať. Počas minulého roku sa vyskytlo množstvo prípadov,  
na ktoré som upozornil aj pri kontrole plnenia uznesení MZ, kedy dochádzalo ku 
neplneniu uznesení, kedy nebola vykonávaná kontrola plnenia uznesení, kedy boli 
prerušované uznesenia tak, že viacej sa už MZ k tomu nevrátilo. Považujem posledné 
uznesenie, ktoré bolo len čiastočne splnené, tiež za jednu z uznesení, ktoré by sa medzi 
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orgánmi mesta, tzn. medzi MZ a primátorom mesta nemali vyskytovať. A chcem 
zdôrazniť, jediná možnosť ako je zmeniť v roku 2024 situáciu je to, aby orgány mesta 
začali medzi sebou komunikovať a predovšetkým, aby začali komunikovať 
konštruktívne. A ešte na záver vás chcem informovať o ďalšej veci. Vzhľadom k tomu, 
že si uvedomujem, že mesto sa dostalo do zložitej krízovej situácie, čo sa týka 
disponibilných finančných zdrojov a zvlášť z pohľadu toho, že na budúci rok očakávam 
veľké problémy z hľadiska platenia finančných záväzkov, tzn. platobnej schopnosti 
mesta, informoval som primátora a požiadal som v súlade s § 18d zákona o obecnom 
zriadení, aby mi boli predkladanie od minulého mesiaca všetky informácie o záväzkoch 
mesta po lehote splatnosti. Platí to ak, že prvé informácie majú prísť za 30.11., druhé  
za 31.12. Tieto informácie som ešte nedostal, ale môžem vás ubezpečiť, že budem trvať 
na tom. Chcem tieto informácie vedieť, aby sme sa nedostali minimálne  
do monitorovacieho režimu, ktorý znamená, že mesto naň nastupuje v prípade, keď 
prekročíme 10 % záväzkov po lehote splatnosti. Tak isto budem ešte budúci rok,  
resp. tento rok klásť podstatne vyšší dôraz aj na plnenie uznesení, pretože nie je 
mysliteľné, aby sa stávali tie prípady, ako to bolo s dôchodcami, že niekto si vysvetlí 
uznesenie MZ po svojom a nakoniec si to odnesú naši dôchodcovia. Ani dôchodcovia, 
ani deti, ani dospelí, ani 1 obyvateľ tohto mesta nemá čo byť terčom, poviem zbytočný 
útokov zo strany poslancov, zo strany orgánov mesta a pod. Tak ako ja, tak myslím si, aj 
všetci starostovia, aj poslanci, aj vedenie mesta sú tu na to, aby keď nie obyvateľstvu 
slúžili, ale aby sa starali o jeho potreby. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pán hlavný kontrolór za vysvetlenie a objasnenie. 

Veľmi jasne ste to pomenoval, čo sa týka uznesení. Len na margo by som sa zastala našich 
kolegov, ktorí možno na MČ takto rozhodli, ako rozhodli na niektorých. Pretože si 
myslíme, že teda ten vedúci oddelenia, odboru alebo akéhokoľvek útvaru je dosť 
kompetentná osoba a keď takto informoval príslušné MČ, čiže na základe toho 
pravdepodobne rozhodli dané MČ. A čo sa týka uznesenia, no vidíte, že uznesenia v meste 
raz niečo platí , raz niečo neplatí. No tak budú platiť na 100 % a možno by potom aj inak 
ten zamestnanec na príslušnej MČ sa rozhodol. Našťastie to bol veľmi krátky čas a teda 
myslím si, že tie MČ, ktoré takto rozhodli, to dali do poriadku a teda už sa to vysvetlilo 
a vysporiadalo. To je zásadná vec. Čo sa týka toho FAST CARE-u, ktorý tu bol veľakrát 
spomínaný a teda ešte sa chcem len jednou vetou vrátiť, že aj som to spomínala 
v príhovore. Necíťme závisť voči MČ, ktoré majú tie finančné prostriedky, pretože žiaden 
starosta si tie peniaze neodnesie vo vreci domov, ale v danej MČ urobí pre Košičanov 
rozvoj. Čiže rôzne projekty a aktivity, ktoré zlepšia kvalitu života obyvateľov mesta 
Košice. A prečo tie finančné prostriedky chýbajú? Ešte raz. My máme viacročné 
plánovanie. To, že ku koncu roka sa pozliepalo, samozrejme mnohé MČ tie opatrenia už 
museli robiť. Ja som ich nastavila na celý rok, ale tie finančné prostriedky sú zdrojom 
ďalších peňazí, kapitoly výdavkov na ďalšie roky. Máte 3 ročné plánovanie. 5 ročnicu a 
jednoducho sú zdrojom týchto aktivít, ktoré boli rozpracované, či už projekčne, 
projektovo, pripravujú sa procesy verejného obstarávania, čiže jedno s druhým prudko, 
jasne súvisí. Ja som naozaj do posledného verila, že sa to vysporiada, pretože ako kvalitne 
viete robiť akýkoľvek, aj ten mini rozvoj MČ? Na základe plánovania a toto sa robí na 
základe rozpočtu, čiže ako si môžeme dôverovať, keď aj teraz poschvaľujeme, 
dohodneme sa v tomto roku, naplánujem k tomu určité kroky, minimálne u nás v MČ, 
a potom sa mi to zase zrúti ako domček z karát. Pretože to, čo bolo dohodnuté neplatí. 
Toto chcem povedať, že aj tie MČ, jednoducho išli v roku 22, nastavilo sa to, už sa 
ukrojilo z toho koláča, ale podstata toho je vlastne rovnaká. Pán kontrolór, veľmi pekne 
ďakujem. Ešte keď niečo máte na doplnenie tak, nech sa páči. 
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p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Pani starostka, pravdepodobne ste ma celkom nepochopili. Ja 
som nehovoril o zamestnancoch mestských úradov, že postupovali zle. Tu im možno 
môžem len vyčítať, že postupovali príliš rýchlo, že mohli chvíľu počkať pri riešení 
obedov dôchodcov. Ale z komunikácie, ktorú som mal možnosť si prečítať a oboznámiť 
sa s ňou, vyplýva, že niektorí zamestnanci MMK robili nad rámec svojich oprávnení,  
tzn., poskytli nie správne informácie, na základe ktorých sa potom veľmi rýchlo rozhodli 
zamestnanci miestnych úradov. A ešte na margo podielových daní. Chcem vás ubezpečiť, 
že aj tohto roku, tak ako aj v predošlých 5-6 rokov, budem trvať na tom, že keď niečo sa 
má zmeniť v Štatúte mesta Košice, tak je to oblasť rozdeľovania podielových daní 
a myslím si, že aspoň jedna jediná vec by mala byť v tomto štatúte zmenená. Mal by byť 
stanovený pevný % podiel podielových daní pre MČ a potom by tento problém, ktorý 
nám vznikol počas roka jednoducho nebol. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne. Čiže štatút je to druhé, pre ktoré sa 

tu budeme každý týždeň stretávať, aby sme teda doladili všetky procesy do MZ. Nech sa 
páči, pán Vrchota.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ďakujem veľmi pekne. Len na uváženie. Výnos z dane 

z príjmov fyzických osôb klesol oproti tomu, čo bolo schválené v rozpočte po všetkých 
vykonaných zmenách o 2,44 %. Malé MČ po rozpočtových zmenách dostali menej 
o 3,6 %. Veľké MČ dostali menej oproti schválenému rozpočtu o 15,25 %. Takže naozaj 
jedná vec, ktorá chýba v tomto meste a v našom štatúte je práve to. Pretože hovoríme  
o tom, že MČ sú financované z dane z príjmu fyzických osôb. To, že mesto dostalo 
dodatočné zdroje na energie a výnos z dane právnických osôb, to je druhá vec. Ale 
bavíme sa o tom dlhodobo a vždy to takto bolo, že MČ sú financované z dane z príjmov 
fyzických osôb. Tie % tomu nekorešpondujú. A to je to, čo vravím, že na konci roka ostal 
čierny Peter MČ.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán starosta Dargovských 

hrdinov, Dominik máš slovo. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem. Chcem sa teda opýtať.  

20. januára mesto dostane peniaze od štátu. 22. januára by malo poslať MČ. Čo máme 
očakávať? Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sme v provizóriu, čiže 20. budú peniaze pripísané na účet. 

Aká alikvotná čiastka z týchto peňazí príde MČ? 
 
p. Polaček, primátor mesta: V prvom rade očakávajme všetci šetrenie, šetrenie na všetkých 

stranách. Ja vám neviem na to odpovedať, čo bude. Dnes je 9. januára, my a to som vám 
povedal, vidíme problém hlavne v mesiacoch apríl, máj, jún. Tam štandardne, vždy, 
preukázateľne dostáva mesto len zlomok podielových daní. To znamená, ja sa budem 
riadiť odbornými návrhmi ekonomického oddelenia, ktoré majú  na starosti rozpočet 
a zdravie mesta z pohľadu financií. Je to pre mňa dôveryhodný orgán, ja týmto kolegom 
dôverujem, radím sa s nimi. Čiže neviem vám povedať, ako bude vyzerať 20. január.  
Ja neviem koľko nám príde peňazí.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Doplním pán primátor pána starostu, lebo Dominik sa  

chcel opýtať to, či podielové dane budú krátené. Lebo v decembri boli o 40 % krátené 
a potom išli o 50 %. Čiže či mesto bude postupovať v krátení podielových daní. To sa 
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potrebujeme zariadiť, lebo toto je existenčné. Tu, do 1 roka skolabujú MČ v rámci 
bežných príjmov.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, je to existenčné. Predbiehame udalosti.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, Marcel máš slovo.  
 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. No, pán 

primátor, práve na to máme ten kontokorentný úver. Minulý rok sa na konci roka znížil, 
tzn., že je možné z neho tým pádom čerpať, aby sme vykryli takéto výpadky. Keď sa 
pozeráme na celý rok, ja by som rád vedel, že či dostaneme v januári, februári, marci, 
prípadne až do toho mája alebo aspoň minimálne na tých prvých 5 mesiacov 50 %, 60 %, 
100 % a dostaneme tú sumu na fungovanie, ktorá je z toho pôvodného, 1/12 z pôvodne 
schváleného rozpočtu alebo z toho rozpočtu po úpravách? Kde to bolo znížené o 1,4 mil. 
To sú základné veci, ktoré potrebujeme vedieť pre svoje fungovania.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán starosta, dosť ma prekvapil váš predchádzajúci príspevok v tom 

duchu, že kde sme boli, prečo o tom nehovoríme. No ja vám to hovorím stále. Bolo to 
povedané. V túto chvíľu idú ekonómovia načerpať kontokorent, aby sme zaplatili 
výplaty. Ja vám neviem povedať ako bude mesto 20. To nie je len o podielových daniach. 
To je aj o ďalších príjmov, proste január je ťažký, lebo tie dane neprichádzajú tie, ktoré 
sú naše vlastné a ľudia nám platia. Apríl, máj je veľmi komplikovaný, tzn. ja neviem, ja 
nemám vešteckú guľu. Neviem aký bude stav financií. My dnes, podľa informácii z rána, 
ideme načerpať kontokorent, aby sme mohli fungovať. My aj dnes máme výdavky, my 
každý deň máme výdavky. Urobím všetko preto, aby to bolo tak, ako to má byť, aby to 
bolo v poriadku, aby každý bol spokojný. Ja proste nie som typ politika, ktorý vám povie 
nebude problém, vitajte, tešme sa, dajme si šampanské. Proste odo mňa nečakajte niečo, 
kde vám poviem 100 %, keď si nie som istý. Proste radšej opatrne sa vyjadrím. Potom 
poviete, že som klamár, zlodej, ktorému sa nedá veriť, lebo neviem čo. Varoval som, 
videl som dáta, dával som vám ich niekoľko týždňov dopredu. Čiže urobím všetko pre to, 
aby každý dostal to, čo má mať.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta MČ Dargovských hrdinov.  
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Čiže to máme 

brať tak, že nám bude vyplatená 1/12? Vy ste pán primátor, jednoduchá otázka, 
jednoduchá odpoveď. 

 
 p. Polaček, primátor mesta: To nezávisí od rozpočtu, to závisí, ako aj pán kontrolór naznačil, 

o peniazoch na účte. Nie od rozpočtu. Urobím všetko pre to, aby vyplatená bola, ale 
nechcem vám sľubovať niečo, čo sa môže na tej ceste pokaziť. Nemám dôvod vám to 
nedať, keď ide o moje pocity. Je to o ekonómoch, je to o ich výpočtoch a o ich predikcii, 
aby sme veci zvládli. Ja sa riadim odborníkmi, ktorí toto mesto 30 rokov riadia. Ja som 
realista, čo mám, to mile rád rozdám.  

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Prepáčte pán 

primátor, ale potom keď sa chcete takto odkazovať, tak potom odovzdajte riadenie 
nejakému krízovému manažérovi. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne Dominik. Damián Exner, starosta MČ 



23 
 

Lorinčík, nech sa páči Damián máš slovo. 
 
p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Ďakujem pekne. Chcel by som len detail. Pán 

kontrolór povedal, že ten štatút je potrebné stanoviť. Nezabúdajme na to, že pre výpočet 
podielových daní pre MČ existuje aj jedna premenná v tom vzorci. A to je počet 
obyvateľov k danému obdobiu. V blízkej minulosti sa účelovo zmenil termín, podľa 
ktorého sa počítala podielová daň na rok 23 z roku 21 na rok 20. Za účelom tým, aby 
niektoré MČ nemali zníženú výšku podielových daní a s tým súviselo aj to, tá 
nespravodlivosť voči niektorým MČ, ktorým počet obyvateľov stúpa alebo stúpol. To je 
to, čo som súkromne poďakoval 2 kolegynkám, starostkám pani Kovačevičovej a pani 
Súkeníkovej, ktoré mali tú odvahu povedať, že ony si svoje slovo splnia. Takže takto 
verejne im chcem poďakovať, majú u mňa veľa. A upozorňujem na to, že nielen 
stanoviť % pevne, koľko majú MČ dostávať, ale napísať, že naozaj sa bude brať počet 
obyvateľov k nejakému dátumu a nie účelovo zmeniť len preto, lebo nám to vyhovuje 
viac takto. Čiže vy dobre viete kolegovia, dostali ste viac, ako ste mali dostať v roku 2023, 
lebo keby sme išli štandardne čo tu bolo 30 rokov, tak mali ste dostať menej a každý mal 
dostať toľko, koľko mal dostať. To sa nestalo, ja to rešpektujem, čo mi iné ostáva. Sme 
príliš malí na to, aby sme niečo zmenili. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Damián ďakujem veľmi pekne, len ešte ťa pre pamäť 

doplním ako to bolo. Pretože ako keby sme mali deja vú, tak sme sedeli a ten rozpočet sa 
nedal zostaviť nijakým spôsobom. Na konci dňa Michal predložil na zastupiteľstve, aby 
bolo najneskôr do konca apríla s tými škrtmi, ktoré sa tam realizovali a teda MČ vyjadrili 
tú dávku solidarity s mestom, že sa neprepočítaval počet obyvateľov, ale z hľadiska 
udržateľnosti rozpočtov sa išlo s číslami z roku 22. Samozrejme máš pravdu, ak by sa išlo 
podľa počtov a boli by tam navýšené príjmy, tak niekto by mal viac, niekto menej. Veci 
sú vymyslené, treba to dať na papier a dať to dokopy tak, aby všetky strany boli 
komfortné. Prejsť si, ako to má kvalite upravené Bratislava. S ročným predstihom bude 
každý vedieť, aké finančné prostriedky má dostať. Ja som rozprávala so starostom MČ 
Bratislava Ružinov a takéto niečo sa u nich nedeje. Oni to majú v štatúte a keď má mesto 
viac, majú MČ viac. Ak má mesto menej, samozrejme majú MČ menej. Pokiaľ toto 
nebude správne nastavené tak sa tu budeme večne doťahovať. Nech sa páči pán starosta 
Vrchota a pán Babušík.  

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Je to presne tak, ako vravíš 

Lenka. V štatúte mesta Bratislava je to fixne dané a potom sa touto presnou úpravou 
predchádza tomu, že strategické rozhodnutia primátora o tom, kde, čo a ako uhradí, z jeho 
pohľadu šetrenie, nevyzerajú z nášho pohľadu ako svojvôľa.  

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Áno, Marcel ma 

predbehol. Tiež som chcel na to nadviazať. Bratislava má % ešte aj delenie sa s MČ  
pri predaji majetku mesta Bratislava medzi mesto a MČ. A tak by som vedel pokračovať 
v ďalších veciach. Preto som predkladal do štatútu pevné rozdelenie na 1/12 a zároveň 
fixné prerozdelenie podielových daní. Ako aj pán kontrolór povedal, je to presne  
v súvislosti s tým, že tak, ako bolo povedané, za 34 rokov sa nestalo to, čo sa stalo teraz. 
Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec si naštudujte aj tú druhú časť štatútu Bratislavy, že 

MČ napr. platia za to, že používajú mestský majetok alebo odvádzajú časť nájmu z toho, 
že vyberú peniaze z nájmu v rámci majetku, ktorý používajú. Čiže to treba vidieť 
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komplexne.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia, dámy a páni, ešte sa hlási pán kontrolór.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Ja by som ešte prilial trošku oleja do ohňa. 

Chcem požiadať starostov MČ, aby si uvedomili, že mesto nemá schválené zmeny 
pravidiel o nakladaní s majetkom mesta, ktoré mali byť urobené na základe zmeny zákona 
nového 138/1991 Zb. o majetku, tzn. chcem vás požiadať, aby ste sa zdržali nakladania  
s majetkom mesta, ktorý máte v správe, ktorý by mohol spôsobiť potom prípadné aj 
porušenie zákona. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Určite by sme k štatútu mali sedieť, pán primátor tu 

spoločne. Prejsť si všetky veci, ktoré sú toho majetku, doplnkov, ktoré mali kolegovia, 
pretože nedá sa to zo vnímať na zastupiteľstve, keď sú tam predkladané nejaké 
pozmeňováky. To je vlastne aj voči vám kolegovia, že venujme sa tomu štatútu. Je to 
hovorím mantra, modla pre nás do budúcna, aby sme to tak komfortne pripravili, aby 
s tým ste boli komfortní aj vy, ale aj mesto Košice. Pretože v uzneseniach sme dávali 
jednu zásadnú vec - poďme predávať majetok, zbavujme sa nepotrebného, pod garážami, 
prílepkov, príčeskov. Bohužiaľ, toto teraz nie je realizovateľné, ale to neznamená  
pre zamestnancov MMK, aby pripravovali tie podklady, materiály na majetkovom, že 
keď schválime štatút, aby sme napr. v apríli/máji mali len k majetku, nech je tam aj 40, 
50 aj 100 bodov. Budeme sedieť deň-noc, ale opäť je to príjem do rozpočtu mesta. 
Hovoríme o nepotrebnom majetku, to čo po nás ľudia dopytujú. Pán starosta Babušík.  

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ja som sa chcel k štatútu opýtať, že 

bol bod prerušený do 12.12., aký bol dôvod, že tento bod nebol zaradený  
do zastupiteľstva? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka štatútu, súhlasím s tým, že musíme vytunovať  

pred zastupiteľstvom. Ja nemám problém s tým, aby niektoré veci boli dohodnuté, ako aj 
bolo povedané, s %, fixne. Len s ohľadom na to, že mesto má milión ďalších záväzkov. 
V Bratislave nemajú školstvo, neriešia milión iných vecí na magistráte. To znamená, 
nemôžme to zobrať ako vernú mincu. Musíme mať svoj vlastný štatút, ktorý bude 
reagovať na naše vlastné potreby. Čiže som ochotný nájsť tie správne odpovede, aby sme 
boli v zhode. Určite tomu nebudem brániť a urobím všetko pre to, aby ste mali dostatočný 
odborný aparát v rámci štatútu. Ak tam nebudú zákernosti a budeme naozaj hľadať 
zhodu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Myslím, že všetkým nám záleží spoločne na tom, aby sme 

to dali do poriadku. Aby teda aj ten predaj majetku a nakladania s majetkom sa v meste 
posunul. Tu nie je nikto proti tomu, aby sa blokovali procesy. Na druhej strane, je 
otvorený, nejaké návrhy tu padli. Anka Súkeníková, nech sa páči, starostka MČ Juh. 

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Trošku mimo témy. 

Rada by som sa opýtala pána primátora, vedenia mesta Košice, ako máme ošetrený príjem 
z billboardov na MČ na mestskom pozemku. Či je tam inflačná doložka, či je nad všetkým 
kontrola, či sú tam riadne zmluvy, resp., pokiaľ nie, ako to riešime?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Samozrejme, je tu skupina nelegálnych billboardov. Je to ale veľmi 

ťažko, tú nelegalitu dokázať. Proste o tom rozhoduje stavebný úrad. V súčasnosti máme 
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vydaných okolo 100 alebo 80 rozhodnutí o tom, že môžeme billboardy odstrániť. My sme 
si to nechali aj naceniť firmou v závere roka, ešte v polovici roka možno. Bolo to 
nejakých 116 tis. EUR na likvidáciu týchto billboardov, žiaľ nemal som zdroje, takže sme 
odstúpili od rezania billboardov pre tú chvíľu. Je to všetko pripravené. Druhá vec je, že 
v apríli sa dobehne zákon. Pred 3 rokmi bol schválený zákon, ktorý hovorí o tom, že ak 
billboardova spoločnosť nemá uzavretú zmluvu na dobu určitú, bolo to v rámci 
stavebného zákona a nevyrokuje si zmluvu na dobu určitú, teda ak ju mal na dobu 
neurčitú alebo žiadnu, automaticky takýto billboard stráca povolenie v zmysle 
stavebného zákonu, aby mohol stáť. V apríli, by sa mala udiať dosť zásadná vec, my 
odhadujeme nejakú 1/4 billboardov, by sa mala v meste stať opäť nelegálnymi. Uvidíme 
ako to bude vyzerať. Samozrejme jedna vec sú zmluvy mesta, potom sú tu zmluvy MČ, 
sú tu zmluvy súkromné, rôzny podnikatelia, ktorí na svojich pozemkoch majú, tam 
nevieme zasiahnuť. Naši právnici to majú, sledujeme to, očakávame, ako sa s tým firmy 
vysporiadajú a koľko billboardov ostane, ako keby vo vzduchu. A či ich začnú 
billboardove spoločnosti, ako nelegálne billboardy samé odstraňovať. Toto musíme 
počkať. My ich budeme k tomu vyzývať. Ak to urobia, fajn. Okolo toho mája by sa mala 
začať taká revolúcia ohľadom toho.  

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Takže pokiaľ máme nejaké nelegálne billboardy, 

máme ich nahlasovať na mesto Košice?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ak o nich viete, buď mestu alebo stavebnému úradu. On 

automaticky urobí štátny dohľad, preverí veci, ktoré má k dispozícii a urobí rozhodnutie. 
Trvá ten proces nejakú chvíľu, ale áno.  

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: A čo sa týka príjmu do mesta, vieme približne? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Máme príjem, ale neviem vám povedať.  
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Dobre, ďakujem. Budem sa potom dotazovať  

na finančnej komisii . Ďakujem.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre. Ešte má niekto niečo do rozpravy k pánovi 

primátorovi? Berme to už aj ako keby to bol aj bod Rôzne, keďže sme prediskutovali 
rôzne témy. Dobre kolegovia, potrebujeme si k vystúpeniu pána primátora prijať 
uznesenie. Rada starostov berie na vedomie Informáciu primátora mesta Košice  
Ing. Jaroslava Polačeka o nevyplatených podielových daní za rok 2023 a o ďalšom 
postupe mesta Košice. Prosím, hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 3 -  za: 9, proti: 3, zdržali sa: 4 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Uznesenie nebolo prijaté.  
 
Bod č. 5 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Poďme v stručnosti do bodu Rôzne. Týmto by som len 

chcela povedať, že nesledujúce dni, týždne sa budeme venovať štatútu na tomto mieste 
s odborným aparátom a tie termíny vám potom napíšem.  

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 
18. mimoriadne rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa: 09.02.2024 
Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Andrejkovičová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 

Ing. Gabriel Krištof    ............................................................... podpísal dňa: 05.03.2024 
 
 
František Beer, M.M. ............................................................... podpísal dňa: 05.03.2024 
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